
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT D’AMPOSTA DUTA
A TERME EL DIA 24 DE SETEMBRE DE 2018.  

SENYORS ASSISTENTS
Sr. Alcalde-President:

Sr. Adam Tomàs i Roiget.
Regidors membres:

Sr. Miquel Subirats i Garriga 
Sra. Inés Martí i Herrero
Sr. Ramon Bel i Serrat

Sr. Marc Fornós i Monllau 
Sr. Tomàs Bertomeu i Balart
Sra. Susanna Sancho i Maigí

Sra. Joanna Isabel Estévez i González
Sr. Pau Cid i Espelta

Sra. Júlia Barberà i Manrique
Sra. Manuela Cid i Espuny

Sr. Francesc Paz i Belmonte
Sr. Josep Tomàs Reverté i Vidal

Sra. Isabel Ferré i Roca
Sra. Maria del Mar Panisello i Rodera

Sr. Albert Roig i Cervera
Sr. Francesc Josep Miró i Melich
Sra. Anna Maria Tomàs i Talarn

Sra. Rosa Pertegaz i Lafont
Sr. Germán Ciscar i Pastor

Secretaria general:
Sra. Maria Cinta Vidal Bayarri.

Excusa la seva absència:
Sr. Daniel Forcadell i Ferreres

A la ciutat d'Amposta, el dia vint-i-quatre de setembre de dos mil divuit

Essent les vint hores es constitueixen en aquesta Casa Consistorial els Srs.
membres de l'Ajuntament  Ple,  que s’expressen  a l'encapçalament,  sota  la
Presidència  del  Sr.  Alcalde-President,  Adam Tomàs  i  Roiget,  assistit  de  la
sotasignant,  Secretària  general  de la  Corporació,  estant  també present  la
Interventora, Maria del Mar Medall González, a l'objecte de dur a terme la
sessió extraordinària convocada per al dia de la data, amb el següent ordre



del dia:
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària de 30 de juliol de 2018.
2. Donar compte dels Decrets d’Alcaldia número 2383 al 2954 del 2018.
3. Donar compte de les contractacions de personal.
4. Declaració de compatibilitat d’un treballador municipal per a l’exercici

d’una segona activitat privada.
5. Declaració de compatibilitat d’un treballador municipal per a l’exercici

d’una segona activitat pública.
6. Aprovació de l’adhesió i incorporació de l’Ajuntament d’Amposta com a

membre de ple dret a l’Associació Xarxa de Custòdia del Territori (XCT).
7. Aprovació de l’adhesió de l’Ajuntament d’Amposta a la creació de la

Taula de Consens i Territori.
8. Aprovació  inicial  de  la  modificació  de  l’Ordenança  municipal

reguladora del consum indegut de begudes a la via pública.
9. Resolució d’expedient sancionador en matèria de gossos perillosos.
10. Aprovació  inicial  expedient  número  27  de  suplements  de  crèdits  i

crèdits extraordinaris.
11. Aprovació modificació annex subvencions.
12. Aprovació expedient XII de reconeixement extrajudicial de crèdit.
13. Aprovació expedient XIII de reconeixement extrajudicial de crèdit.
14. Donar compte línies fonamentals del pressupost 2019
15. Donar compte de la informació trimestral enviada al MINHAP relativa

al 2n. trimestre de 2018
16. Donar  compte  del  informe  de  Morositat  i  el  PMP  relatiu  al  2n.

trimestre de 2018
17. Aprovació inicial de l'ordenança fiscal número 57 reguladora de la taxa

per la utilització privativa i aprofitament especial del sòl, subsòl o vol
de  la  via  pública  a  favor  d'empreses  explotadores  del  servei  de
telefonia mòbil.

18. Moció del grup municipal del PSC-CP  per formar part de la Xarxa de
Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat.

19. Moció del grup municipal de CIU per estudiar la creació d’Àrees “Petó i
Adéu”.

20. Moció del grup municipal de PXC per a que els pisos de l’Ajuntament
es paguen en diners o amb feina, però gratis no.

21. Moció conjunta dels grups municipals de CIU, PSC-CP, PXC i la regidora
no adscrita per equiparar la retribució i els drets dels treballadors de la
piscina municipal.

22. Moció  del  grup  municipal  d’EA-AM  que  recull  les  propostes



presentades per la Plataforma Carretera Sant Carles de la Ràpita Poble
Nou del Delta i l’Associació de Veïns del Poble Nou del Delta, sobre « La
Millora i Adequació de la carretera que enllaça el Poble Nou amb la
Ràpita i la Platja del Trabucador.

23. Precs i preguntes.

Obert  l’acte  per  la  Presidència  va  conèixer  el  Ple  de  la  Corporació  dels
assumptes  inclosos  a  l'ordre  del  dia  abans  esmentats,  adoptant-se  els
següents acords:

1.  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 30 DE JULIOL DE
2018.
Per unanimitat s’aprova l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària de 30 de
juliol de 2018.

2. DONAR COMPTE DELS DECRETS D’ALCALDIA NÚMERO 2383 AL 2954 DE
2018.
Es dóna compte dels Decret de l’Alcaldia números 2383 al 2954 de 2018,
restant el Ple assabentat.

3. DONAR COMPTE DE LES CONTRACTACIONS DE PERSONAL.
Es dóna compte de les contractacions següents:
 LPF, com auxiliar administratiu per atendre a l’acumulació de feina que

es produeix en el Departament de Festes de l’1 d’agost al 24 d’agost de
2018.

 FRM com a  professional expert en bous (director de  lidia) del 10 al 19
d’agost de 2018.

 FAL com enginyer del 17 d’agost al 16 de setembre de 2018.
 RGI com a  hostessa el dia 14 d’agost.
 ÀEG com a  hostessa el dia 11 d’agost.
 AFR com a  hostessa el dia 11 d’agost.
 MJMG  per  atendre  a  l’acumulació  de  feina  en  tasques  de  neteja  a

dependències municipals.
 JLI, JNG i MGF com a peons per acumulació de tasques de neteja viària

del 9 d’agost al 8 de novembre de 2018.
 JCM,  JTJ  i  JGM  com  a  peons  per  acumulació  de  tasques  a  la  brigada

municipal del 9 d’agost al 8 de novembre de 2018.
 ASS, AHG, CMG, DCT, FGB, GVP, GSP, MCN, MFC, PDC, MMC, EMV i GOA

com a monitors/es per a les Estades Plus municipals del 2018 entre el 20



d’agost i 7 de setembre del 2018.
 MCG, com a tècnic a l’àrea de Serveis al territori del 3 de setembre al 2 de

desembre de 2018.
 BRO com a conserge per a l’Escola Consol Ferré del 3 de setembre al 31

de juliol de 2019.
 MRBE com a educador social de la UEC del 3 de setembre al 30 de juny

de 2019.
 GAC com administrativa per atendre a l’acumulació de feina degut a la

realització de les Fires 2018 del 4 de setembre de 2018 al 3 de febrer de
2019.

 LGB com a peó per atendre a l’acumulació de feina en tasques de neteja
a les dependències municipals i a l’escola del Poble Nou del Delta del 4
de setembre al 17 d’octubre de 2018.

 MAGM per  al  desenvolupament  de la  fitxa d’atenció al  poble  gitano -
mediació sociocultural del 7 de setembre al 31 de desembre del 2019.

El Ple de la Corporació resta assabentat.

4. DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT D’UN TREBALLADOR MUNICIPAL PER A
L’EXERCICI D’UNA SEGONA ACTIVITAT PRIVADA.
En data de 9 d’agost de 2018, amb registre d’entrada número 13630, la Sra.
NMS,  treballadora  de  la  Corporació  en  l’Àrea  de  polítiques  actives
d’ocupació, en règim de personal laboral indefinit no fix, sol·licita conciliar el
lloc de treball pel qual està contractada amb l’Ajuntament d’Amposta amb
el  desenvolupament  d’una  activitat  privada  com  a  col·laboradora  amb
l’empresa SIPS,  per  oferir  serveis  com a psicòloga d’emergències al  SEM
(Serveis d’Emergències Mèdiques). 
En la mateixa instància s’indica que en cas de produir-se alguna emergència
i  haver  de desenvolupar  els  seus serveis  serien  sempre fora  de l’horari
laboral de l’Ajuntament. 
El  23 d’abril  de 2013,  es va emetre per la Secretària  municipal  l’Informe
4/2013, sobre el règim d’incompatibilitats aplicable al personal al servei de
la Corporació municipal.
En  data  19  de  setembre de  2018,  s’ha  emès  per  la  Secretària  l’informe
jurídic 17/2018.
En  base  el  que  disposa  l’article  21  i  22  de  la  Llei  7/1985,  de  2  d’abril,
reguladora de les bases del règim local i l’article 54.1.s) del Decret 214/1990,
de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les
entitats locals, correspon al Ple declarar les incompatibilitats del personal i
autoritzar o denegar les sol·licituds sobre compatibilitats, per la qual cosa, 



el Ple de la Corporació, per unanimitat, adopta els següents acords:
PRIMER.  Declarar  la  compatibilitat  de  la  Sra.  NMS,   treballadora  de
l’Ajuntament  d’Amposta,  en  l’Àrea  de  polítiques  actives  d’ocupació  per  a
l’exercici  privat  d’una  segona  activitat  consistent  en  col·laboradora  amb
l’empresa SIPS,  per  oferir  serveis  com a psicòloga d’emergències  al  SEM
(Serveis  d’Emergències  Mèdiques),  fora  de  l’horari  laboral  de  l’activitat
principal a l’Ajuntament d’Amposta.
SEGON. Determinar que la declaració de compatibilitat per a l’exercici privat
de la segona activitat a desenvolupar-se en el sector privat, detallat a l’acord
primer,  queda  subjecta  al  compliment  de  les  següents  limitacions  i
condicions:
 No  podrà  exercir,  per  si  o  mitjançant  substitució,  activitats  privades,

incloses les de caràcter professional, siguin per compte propi o sota la
dependència  o  al  servei  d’entitats  o  particulars  que  es  relacionen
directament amb les que desenvolupi en el departament, organisme o
entitat on estigui destinat. S’exceptuen d’aquesta prohibició les activitats
particulars que, en exercici d’un dret legalment reconegut, realitzen per si
mateix directament els interessats.

 No  podrà  desenvolupar  activitats  privades,  incloses  les  de  caràcter
professional,  sigui per compte propi o sota la dependència o al servei
d’entitats o particulars, en els assumptes en que estigui intervenint, hagi
intervingut  en els  dos últims anys  o hagi  d’intervenir  per  raó del  lloc
públic.  S’inclou  en  especial  en  aquesta  incompatibilitat  les  activitats
professionals prestades a persones a que s’estigui obligat a atendre en el
desenvolupament del lloc públic.

 No  podrà  pertànyer  a  Consells  d’administració  u  òrgans  rectors
d’empreses  o entitats  privades,  sempre que l’activitat  de les  mateixes
estigui  directament  relacionada  amb les  que gestioni  el  departament,
organisme o entitat en que presti els seus serveis el personal afectat.

 No podrà desenvolupar, per si mateix o persona interposada, de càrrecs
de  tot  ordre  en  empreses  o  societats  concessionàries,  contractistes
d’obres, serveis o subministraments, arrendatàries o administradores de
monopolis,  o  amb participació  o aval  del  sector  públic,  qualsevol  que
sigui la configuració jurídica d’aquella.

 No  podrà  tenir  una  participació  superior  al  10%  en  el  capital  de  les
empreses o societats a que es refereix l’apartat anterior.

 Els reconeixements de compatibilitat no podran modificar la jornada de
treball i l’horari de l’interessat i quedaran automàticament sense efecte
en cas de canvi del lloc de treball en el sector públic. 



 No  percebre  complements  específics  constituïts  pel  factor
d’incompatibilitat,  exclusivament  o  concepte  equiparable  ex  art.  14  L
21/1987,  de  26  de  novembre,  o  percebre  complements  específics
constituïts  pel  factor  d’incompatibilitat  si  no  superen  el  30%  de  la
retribució bàsica, exclosa l’antiguitat, de conformitat amb la interpretació
sistemàtica  i  conjunt  del  disposat  a  l’art.  16.4  L  53/1984,  de  26  de
desembre, i l’article 14 L 21/1987, de 26 de novembre.

 D’acord amb l’article 11 de la Llei 53/1984 d’Incompatibilitats del personal
al servei de les administracions públiques i l’article 11.6 del Reial Decret
598/1985 sobre Incompatibilitats del personal al servei de l’administració
de l’Estat, de la seguretat social i de les entitats, organismes i empreses
dependents,  no podrà realitzar activitats  les quals estiguin sotmeses a
autorització, llicència, permís, ajuda financera o control del departament,
organisme, entitat o empresa a la que estiguin destinats o adscrits. 

 Sense perjudici de l’establert a l’article 12.1 L21/1987, en cap cas la suma
de les jornades de l’activitat pública principal i l’activitat privada podrà su-
perar la jornada ordinària de l’administració incrementada en un 50%.

TERCER.  Realitzar  la  inscripció  de  la  resolució  de  compatibilitat  per
desenvolupar  aquesta  activitat  privada  en  el  registre  de  personal
corresponent.
QUART.  Qualsevol  canvi  en  les  condicions  en  que  s’autoritza  aquesta
segona  activitat  a  l’interessada,  deixarà  automàticament  sense  efecte
l’acord de Ple de declaració de compatibilitat.
CINQUÈ. Comunicar els presents acords a l’interessada, al Departament de
Personal, al Departament de Secretaria, a la Intervenció municipal.

5. DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT D’UN TREBALLADOR MUNICIPAL PER A
L’EXERCICI D’UNA SEGONA ACTIVITAT PÚBLICA.
En data 24 d’agost de 2018, amb registre d’entrada número 14411, el Sr. JJR,
treballador personal laboral temporal,  com a Tècnic per la realització del
programa temporal d’implementació d’un sistema d’informació geogràfica
(SIG) sol·licita conciliar el lloc de treball pel qual està contractat amb l’Ajun-
tament d’Amposta amb el desenvolupament d’una activitat pública com a
professor associat al Departament de Geografia de la URV (Campus Vila-Se-
ca). 
En  la  mateixa  instància,  el  Sr.  J  especifica  que  aquesta  segona  activitat
pública té una càrrega docent de 3’9 crèdits, que equival a 39 hores, i que es
desenvoluparia durant el primer trimestre de 2019, en horari de tarda, en
cap  cas  coincidint  amb l’horari  laboral  com a  Tècnic  SIG  a  l’Ajuntament



d’Amposta. 
El  23 d’abril  de 2013,  es va emetre per la Secretària  municipal  l’Informe
4/2013, sobre el règim d’incompatibilitats aplicable al personal al servei de
la Corporació municipal.
En  data  19  de  setembre de  2018,  s’ha  emès  per  la  Secretària  l’informe
jurídic 21/2018.
En  base  el  que  disposa  l’article  21  i  22  de  la  Llei  7/1985,  de  2  d’abril,
reguladora de les bases de règim local i l’article 54.1.s) del Decret 214/1990,
de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les
entitats locals, correspon al Ple declarar les incompatibilitats del personal i
autoritzar o denegar les sol·licituds sobre compatibilitats, per la qual cosa, 
el Ple de la Corporació, per unanimitat, adopta els següents acords:
PRIMER. Declarar la compatibilitat del Sr. JJR, treballador personal laboral
temporal,  com  a  Tècnic  per  la  realització  del  programa  temporal
d’implementació d’un sistema d’informació geogràfica (SIG) per a l’exercici
d’una  segona  activitat  pública  consistent  en  ser  professor  associat  al
Departament de Geografia de la URV (Campus Vila-Seca), durant el primer
trimestre de 2019, en horari de tarda, en cap cas coincidint amb l’horari
laboral com a Tècnic SIG a l’Ajuntament d’Amposta.
SEGON.  Determinar  que  la  declaració  de  compatibilitat  per  a  l’exercici
públic de la segona activitat a desenvolupar-se en el sector públic, detallat a
l’Acord primer, queda subjecta al compliment de les següents limitacions i
condicions:
 No es podrà percebre més d’una remuneració amb càrrec als pressupos-

tos de les Administracions públiques i dels ens, organismes i empreses
d’elles dependents o que resulti d’aplicació d’aranzel.

 Solament pot tenir un segon lloc de treball o una segona activitat en el
sector  públic  si  ho exigeix  l’interès  del  mateix  servei  públic  (art.  4.1  L
21/87). I que l’art. 4.6 L 21/87 considera que aquest interès públic es dóna
si es tracta d’un segon lloc de treball directament relacionat amb les tas-
ques docents que són objecte del lloc de treball principal. Es pressuposa
així mateix, l’interès públic si la funció docent objecte de la segona activi-
tat estigués directament relacionada amb la funció o activitat que es con-
sidera principal.

 Si bé, en els apartats 6è i 7è de l’article 4 L 21/87, també es preveuen al-
tres supòsits de concurrència d’interès públic.

 Tindrà la possibilitat de compatibilitzar les seves activitats amb el desen-
volupament amb el càrrec electe de membre de la Corporació local, tret
que desenvolupin en la mateixa càrrecs retribuïts en règim de dedicació



exclusiva
 Per a autoritzar la compatibilitat de les activitats públiques, caldrà que la

quantitat total percebuda per ambdós llocs o activitats no superi la remu-
neració prevista en els pressupostos generals de l’Estat per al càrrec de
director general, ni superi la corresponent al principal, estimada en règim
de dedicació ordinària incrementada en els percentatges que s’indiquen
en els mateixos. La superació d’aquests límits, en còmput anual, requeri-
rà acord exprés del Ple de la corporació local en base a raons d’especial
interès per al servei.

 Els reconeixements de compatibilitat no podran modificar la jornada de
treball i l’horari de l’interessat i quedaran automàticament sense efecte
en cas de canvi del lloc de treball en la segona activitat pública.

 No percebre complements específics constituïts pel factor d’incompatibi-
litat, exclusivament o concepte equiparable ex art. 14 L 21/1987, de 26 de
novembre, o percebre complements específics constituïts pel factor d’in-
compatibilitat si no superen el 30% de la retribució bàsica, exclosa l’anti-
guitat, de conformitat amb la interpretació sistemàtica i conjunt del dis-
posat a l’art. 16.4 L 53/1984, de 26 de desembre, i l’article 14 L 21/1987,
de 26 de novembre.

 D’acord amb l’article 11 de la Llei 53/1984 d’incompatibilitats del personal
al servei de les administracions públiques i l’article 11.6 del Reial Decret
598/1985 sobre incompatibilitats del personal al servei de l’administració
de l’Estat, de la seguretat social i de les entitats, organismes i empreses
dependents,  no podrà realitzar activitats  les quals estiguin sotmeses a
autorització, llicència, permís, ajuda financera o control del departament,
organisme, entitat o empresa a la que estiguin destinats o adscrits. 

TERCER.  Realitzar  la  inscripció  de  la  resolució  de  compatibilitat  per
desenvolupar  aquesta  activitat  pública  en  el  registre  de  personal
corresponent.
QUART.  Qualsevol  canvi  en  les  condicions  en  que  s’autoritza  aquesta
segona activitat a l’interessat, deixarà automàticament sense efecte l’acord
de Ple de declaració de compatibilitat.
CINQUÈ. Comunicar els presents acords a l’interessat, al Departament de
Personal, al Departament de Secretaria, a la Intervenció municipal.

6.  APROVACIÓ  DE  L’ADHESIÓ  I  INCORPORACIÓ  DE  L’AJUNTAMENT
D’AMPOSTA  COM  A  MEMBRE  DE  PLE  DRET  A  L’ASSOCIACIÓ  XARXA  DE
CUSTÒDIA DEL TERRITORI (XCT).
Atès de és intenció de l’Ajuntament d’Amposta sol·licitar l’adhesió a la Xarxa



de Custòdia del Territori  (XCT), què és un ens de dret públic de caràcter
associatiu i voluntari, que té com a finalitat impulsar l’ús de la custòdia del
territori com a part de l’estratègia de conservació dels recursos i dels valors
naturals, culturals i paisatgístics del territori. Per això dóna suport a la tasca
de les entitats de custòdia, fa difusió especialitzada i general de la custòdia,
treballa  amb les  institucions  i  agents  implicats  per desenvolupar-ne l’ús,
porta  a  terme  recerca  aplicada  en  custòdia  del  territori  i  desenvolupa
activitats de cooperació al desenvolupament i  solidaritat internacional en
l’àmbit de la custòdia del territori i; 
Atès  que  l’Ajuntament  d’Amposta  ha  decidit  declarar  a  Amposta  com  a
municipi Promotor i impulsor de Custòdia del Territori en àmbit territorial
tant municipal com supramunicipal, establint acords de custòdia amb altres
municipis  i  particulars  per  aquells  llocs  i  indrets  que tinguin  un  interès
especial de protecció i conservació pels seus valors naturals, paisatgístics,
històrics, culturals i patrimonials. 
Atès que el Capítol II, i més concretament als articles 5 i 6 dels Estatuts de la
Xarxa de Custòdia del Territori diu qui pot formar part de l’associació, i les
condicions que s’han de reunir per a ser membre de la mateixa, concretant
a article 6.b apartat 4 “Els ajuntaments i els consorcis territorials” .
Atès que l’associació Xarxa de Custòdia del Territori (XCT), que regula les
seves activitats a l’empara de la Llei 4/2008, de 24 d’abril, del Llibre tercer
del Codi civil  de Catalunya, relatiu a les persones jurídiques (DOGC núm.
5123),  la  Llei  Orgànica  1/2002,  de  22  de  març,  reguladora  del  dret
d’associacions  estatal  (BOE  núm.  73,  de  26  de  març),  normes
complementàries  i  segons  aquests  estatuts,  i  el  règim  intern  de
funcionament que eventualment pugui proposar i aprovar l’Assemblea. La
Xarxa de Custòdia del Terreny es constitueix amb capacitat jurídica i plena
capacitat d’obrar, i sense afany de lucre.
Atès que l’article 52.2,b) del Test refós de la Llei municipal i de règim local
de Catalunya atribueix al Ple de la Corporació la competència per adoptar
els acords relatius a la participació en organitzacions supramunicipals.
Atenent que l’article 114.3,d) del Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya preveu la necessitat del quòrum favorable de la majoria
absoluta dels membres del Ple per la creació, la modificació i la dissolució
de  mancomunitats  o  altres  organitzacions  associatives,  així  com  també
l’adhesió a aquestes i l’aprovació i la modificació dels seus estatuts. 
Vist l’informe de Secretaria núm. 17/2018, de 18 de setembre de 2018.
Atès  que  s’ha  informat  d’aquest  assumpte  en  la  Comissió  informativa
municipal d’empresa i promoció econòmica així com en la Comissió d’obres



i urbanisme. El Ple de la Corporació, per unanimitat, acorda: 
PRIMER. Sol·licitar l’adhesió i incorporació de l’Ajuntament d’Amposta com a
membre  de  ple  dret  de  la  Xarxa  de  Custòdia  del  Territori  (XCT)  per  a
participar en l’assoliment, desenvolupament i ampliació dels objectius i les
línies d’actuació pròpies de la referida Associació, i per formar part d’aquest
amb tots els drets i obligacions.
SEGON. Designar a l’Alcalde-President, el Sr. Adam Tomàs i Roiget, com a
representant de l’Ajuntament d’Amposta en l’Assemblea General de la XCT,
així com poder ser elegit per exercir càrrecs directius dins l’Associació; en el
cas de que finalment sigui aprovat per l’Assemblea General de la XCT la
sol·licitud d’adhesió de l’Ajuntament d’Amposta a la XCT.
TERCER. Comprometre’s al desenvolupament de les finalitats a assolir per la
referida Associació, acceptant expressament el contingut dels seus Estatuts
reguladors i el seu règim de participació i representació; en el cas de que
sigui aprovat per l’Assemblea General de l’Associació de XCT la sol·licitud
d’adhesió de l’Ajuntament d’Amposta.
QUART.  Assumir el  compromís,  com entitat associada, una vegada s’hagi
acceptat la incorporació de l’Ajuntament d’Amposta per part de l’Assemblea
General  de  l’Associació,  de  realitzar  les  aportacions  econòmiques
corresponents  per  a  contribuir  al  finançament  del  pressupost  de
l’esmentada Associació, per la qual cosa, s’hauran de dotar els pressupostos
d’aquest Ajuntament de consignació adequada i suficient per fer front a les
despeses derivades de l’adhesió. 
CINQUÈ. Facultar el Sr. Alcalde-President, Adam Tomàs i Roiget, per tal que
en  nom  i  representació  de  l’Ajuntament,  signi  tota  la  documentació
necessària per a l’efectivitat del present acord.
SISÈ.  Comunicar  aquest acord a l’Associació  de la  Xarxa de Custòdia del
Territori (XCT) 

7. APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT D’AMPOSTA A LA CREACIÓ
DE LA TAULA DE CONSENS I TERRITORI. (s’ha fet dos certificats)
En data 17 de juliol de 2018 reunits els representants dels set municipis del
Delta  de l’Ebre:  Amposta,  Deltebre,  Sant Carles de la  Ràpita,  Sant Jaume
d’Enveja, Camarles, l’Adea i l’Ampolla; la Comunitat General de Regants del
Canal de la Dreta de l’Ebre i la Comunitat de Regants Sindicat Agrícola de
l’Ebre  acorden  sotmetre  als  seus  plenaris  i  Assemblees  Generals
corresponents el Document de Consens i Territori adjunt per tal que se li
doni recolzament i es ratifiquen els següents acords:
Primer.  Crear  una  Taula  integrada  pels  Ajuntaments  de  Deltebre,  Sant



Jaume  d’Enveja,  Sant  Carles  de  la  Ràpita,  Amposta,  Camarles,  l’Ampolla,
l’Aldea,  la Comunitat de Regants Sindicat Agrícola de l’Ebre i la Comunitat
General de Regants del Canal de la Dreta de l’Ebre com a instrument de
defensa del territori enfront la regressió que sofreix el Delta de l’Ebre.
Segon. Sol·licitar, mitjançant la taula, l’elaboració d’un pla de protecció del
litoral com a primera fase i un pla de regeneració de Badies i Llacunes com
a segona fase. Aquestes dues actuacions han d’estar integrades dins del Pla
Integral de Protecció del Delta de l’Ebre en virtut de la Disposició Addicional
desena de la Llei 11/2005 que modifica la Llei 10/2001 del Pla Hidrològic
Nacional. Aquest pla ha de contenir les següents actuacions consensuades
amb tots els integrants de la taula i que són:
 Morfologia: caldria mantenir la morfologia actual tant com sigui possible.

No és  acceptable  el  retrocés  com a actuació  aïllada que no vagi  més
enllà.

 Restabliment de sediments: es veu com a solució estructural,  és a dir,
aquella que si no es duu a terme, difícilment donarà valor en el temps a
les altres possibles mesures. També es constata que els seus efectes es
preveuen a mitjà i llarg termini.

 Altres  mesures:  s’entenen  com  a  mesures  urgents  a  efectuar  a  curt
termini. Es constata l’acceptació de la seva diversificació, és a dir, aplicar
diferents actuacions segons la tipologia de zona a protegir  i  segons la
gravetat de la situació.

Tercer. Designar provisionalment a les Comunitats de Regants per tal que
impulsen la taula i consensuen amb els integrants l’agenda d’actuacions i la
signatura del document. 
Quart.  Continuar amb les  gestions d’adhesió i  consens entre les entitats
socials  i  econòmiques  del  territori  per  ampliar  la  representativitat  de  la
Taula.
Cinquè.  Trametre  aquests  acords  a  l’administració  catalana,  espanyola  i
europea que correspongui, i demanar-los que qualsevol acció relacionada
amb la regressió del Delta de l’Ebre sigui consensuada amb la taula «.
SEGON. A l’acta de la sessió anterior s’adjunta el Document de Consens i
Territori.
Atès que l’article 52.2,b) del Test refós de la Llei municipal i de règim local
de Catalunya atribueix al Ple de la Corporació la competència per adoptar
els acords relatius a la participació en organitzacions supramunicipals.
Atenent que l’article 114.3,d) del Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya preveu la necessitat del quòrum favorable de la majoria
absoluta dels membres del Ple per la creació, la modificació i la dissolució



de  mancomunitats  o  altres  organitzacions  associatives,  així  com  també
l’adhesió a aquestes i l’aprovació i la modificació dels seus estatuts. 
Vist l’informe de Secretaria número 18/2018, de 19 de setembre. 
El Ple de la Corporació, per majoria absoluta, amb el vot favorable dels 10
membres presents del grup d’EA – AM, dels 6 membres del grup de CiU,
dels  2 membres del grup del PSC – CP i  del  membre del  grup de PxC i
l’abstenció  de  la  regidora  no  adscrita,  Sra.  Rosa  Pertegaz,  adopta  els
següents ACORDS:
PRIMER.  Crear  una  Taula  integrada  pels  Ajuntaments  de  Deltebre,  Sant
Jaume  d’Enveja,  Sant  Carles  de  la  Ràpita,  Amposta,  Camarles,  l’Ampolla,
l’Aldea,  la Comunitat de Regants Sindicat Agrícola de l’Ebre i la Comunitat
General de Regants del Canal de la Dreta de l’Ebre com a instrument de
defensa del territori enfront la regressió que sofreix el Delta de l’Ebre.
SEGON. Sol·licitar, mitjançant la taula, l’elaboració d’un pla de protecció del
litoral com a primera fase i un pla de regeneració de Badies i Llacunes com
a segona fase. Aquestes dues actuacions han d’estar integrades dins del Pla
Integral de Protecció del Delta de l’Ebre en virtut de la Disposició Addicional
desena de la Llei 11/2005 que modifica la Llei 10/2001 del Pla Hidrològic
Nacional. Aquest pla ha de contenir les següents actuacions consensuades
amb tots els integrants de la taula i que són:
 Morfologia: caldria mantenir la morfologia actual tant com sigui possible.

No és  acceptable  el  retrocés  com a actuació  aïllada que no vagi  més
enllà.

 Restabliment de sediments: es veu com a solució estructural,  és a dir,
aquella que si no es duu a terme, difícilment donarà valor en el temps a
les altres possibles mesures. També es constata que els seus efectes es
preveuen a mitjà i llarg termini.

 Altres  mesures:  s’entenen  com  a  mesures  urgents  a  efectuar  a  curt
termini. Es constata l’acceptació de la seva diversificació, és a dir, aplicar
diferents actuacions segons la tipologia de zona a protegir  i  segons la
gravetat de la situació.

TERCER. Designar provisionalment a les Comunitats de Regants per tal que
impulsen la taula i consensuen amb els integrants l’agenda d’actuacions i la
signatura del document. 
QUART. Continuar amb les gestions d’adhesió i consens entre les entitats
socials  i  econòmiques  del  territori  per  ampliar  la  representativitat  de  la
Taula.
CINQUÈ.  Trametre aquests  acords a  l’administració  catalana,  espanyola  i
europea que correspongui, i demanar-los que qualsevol acció relacionada



amb la regressió del Delta de l’Ebre sigui consensuada amb la taula.
Intervencions dels membres:
La  regidora  Sra.  Rosa  Pertegaz  explica  que  la  seva  abstenció  ha  estat
motivada per la forma en que s’ha plantejat l’assumpte i no pel seu esperit;
es  creen moltes  taules  però es  fam poques accions,  la  resposta  política
implica passar a l’acció, demanant que es posin recursos de forma urgent.
Les Terres de l’Ebre sempre van a remolc de Barcelona, considerant que
aquesta nova Taula, com la Taula per la mobilitat, tampoc servirà per a res.

8. APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL
REGULADORA DEL CONSUM INDEGUT DE BEGUDES A LA VIA PÚBLICA.
Vist  l’expedient  instruït  per  a  la  modificació  de  l’Ordenança  municipal
reguladora del consum indegut de begudes a la via pública.
Vist l’informe de Secretaria emès al respecte que restarà incorporat com a
motivació del present acord.
El Ple de la Corporació, per unanimitat, adopta els següents acords:
PRIMER.  Aprovar  inicialment  la  modificació  de  l’Ordenança  municipal
reguladora del consum indegut de begudes a la via pública.
SEGON. Ordenar l’exposició pública de l’aprovació inicial per un termini de
trenta  dies,  als  efectes  de  la  presentació  d’al·legacions  o  suggeriments,
mitjançant publicació  d’edictes  en el  Butlletí  Oficial  de la  Província,  Diari
Oficial de la Generalitat i Tauler d’anuncis de la Corporació.
Intervencions dels membres:
El  regidor  Sr.  German  Ciscar  diu  que  la  problemàtica  que  aborda  la
modificació de l’Ordenança fa molt  temps que existeix,  per tant dona la
benvinguda  a  la  iniciativa  per  veure  de  limitar  la  venda  de  begudes
alcohòliques en locals no autoritzats.
La regidora Sra. Isabel Ferré explica que l’Ordenança que es va aprovar l’any
2013 no estava mal redactada, es va aprovar amb motiu del fenomen del
botellón i se li va donar aquella redacció per possibilitat als membres de la
Policia local de comissar qualsevol tipus de beguda que es consumís a la via
pública. Amb la prohibició actual s’aconseguirà el que s’aconseguirà; però,
estan d’acord en posar mà dura contra el consum, així com les mesures
correctores  que es  preveuen.  Respon  el  Sr.  Alcalde  que la  proposta  de
modificació  deriva  de  situacions  concretes,  en  especial  durant  la  festa
major, que s’ha trobat la policia local,  amb al finalitat de poder atacar la
venda en locals no autoritzats complementant-ho amb les mesures a que
s’ha referit la portaveu de CiU. Acaba dient que en tot cas si les mesures
proposades no funcionen se’n proposaran altres.



La Sra. Ferré diu que la seva intervenció no ha estat crítica amb al proposta,
sinó que ha explicat els motius de l’Ordenança que va aprovar-se l’any 2013.
El Sr. Alcalde respon que no ha interpretat la seva intervenció com crítica.

9.  RESOLUCIÓ  D’EXPEDIENT  SANCIONADOR  EN  MATÈRIA  DE  GOSSOS
PERILLOSOS.
Vist l'expedient sancionador incoat per Decret d'aquesta Alcaldia número
103/2018 de 18 de gener, per la infracció dels articles 3.1, 3.2, 3.4 i 2.2  de la
Llei   10/1999  de  30  de  juliol,  sobre  tinença  de  gossos  considerats
potencialment  perillosos  i  article   3   del  Decret  170/2002  d’11  de  juny,
sobre mesures en matèria de gossos considerats potencialment perillosos,
consistent  respectivament  en  no  tenir  o  portar  el  gos  sense  llicència
municipal,  sense  assegurança  de  responsabilitat  civil,  no  complir  les
instal·lacions les mesures de seguretat i no tenir llicència municipal segons
denúncia efectuada pels agents de la Policia Local el dia  22 de desembre de
2017  a les 8,30 hores, essent responsable de la mateixa JRN
Resultant que per l'Instructor de l'expedient en data 18 de gener de 2018,
va formular-se acord d'iniciació del procediment sancionador, exposant-se
els  fets  imputats,  concedint-se  un  termini  de  deu  dies  per  a  formular
al·legacions, no havent-se evacuat aquest tràmit dintre del termini concedit
a l'efecte.
Resultant que s'han practicat les actuacions que s'han estimat pertinents
per a l'aclariment del fet, restant de manifest que s'han vulnerat els articles
3.1, 3.2, 3.4 i 2.2  de la Llei  10/1999 de 30 de juliol, sobre tinença de gossos
considerats potencialment perillosos i article  3  del Decret 170/2002 d’11 de
juny,   sobre  mesures  en  matèria  de  gossos  considerats  potencialment
perillosos.
Atenent el que disposen:
 Articles 3.1, 3.2, 3.4 i 2.2 de la Llei  10/1999 de 30 de juliol, sobre tinença

de gossos considerats potencialment perillosos i  article  3  del Decret
170/2002 d’11 de juny,  sobre mesures en matèria de gossos considerats
potencialment perillosos.

 Article 237 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril pel que s'aprova el
text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

 Article  49  de  la  Llei  7/2004,  de  16  de  juliol  de  mesures  fiscals  i
administratives.

 Article 34 de la llei 39/2015,  d’1 d‘octubre del procediment administratiu
comú de les administracions públiques.

 Decret  278/1993,  de 9  de novembre,  sobre procediment  sancionador



d'aplicació als àmbits competencials de la Generalitat de Catalunya.
El Ple de la Corporació, per unanimitat, acorda:
PRIMER. Considerar que per part de JRN, s’ha comés infracció dels articles
3.1, 3.2, 3.4 i 2.2  de la Llei  10/1999 de 30 de juliol, sobre tinença de gossos
considerats potencialment perillosos i article  3  del Decret 170/2002 d’11 de
juny,   sobre  mesures  en  matèria  de  gossos  considerats  potencialment
perillosos.
SEGON.  Determinar que les infraccions comeses tenen caràcter de lleus i
greus.
TERCER. Imposar a la infractora una multa  per import de  150,25 euros que
deurà ingressar a l'Oficina de Gestió Tributària d'aquest Ajuntament en els
terminis determinats a l'article 62 de la LGT 58/2003, del 17 de desembre de
2003, concretament: si rep la notificació de la present entre els dies 1 i 15
fins el dia 20 del mes següent i si la rep entre els dies 16 i últim del mes fins
el dia 5 del segon mes següent.

10.  APROVACIÓ  INICIAL  EXPEDIENT  NÚMERO  27  DE  SUPLEMENTS  DE
CRÈDITS I CRÈDITS EXTRAORDINARIS.
Des de l'aprovació del pressupost de l’exercici 2018 el passat 28 de desembre
de 2017, ha sorgit la necessitat de realitzar les següents despeses que no poden demo-
rar-se fins el pròxim exercici, per a les quals no existeix crèdit o el pressupostat resulta in-
suficient:

Suplements de crèdit
00/9200/62200 Adquisició immobles 470.000,00 €
Total suplements de crèdits 470.000,00 €
Crèdits extraordinaris

01/3343/62500 Adquisició obres d'art 8.000,00 €
09/1532/60904 Repavimentació vies públiques municipi 110.000,00 €
01/3343/62900 Adquisició gegants 18.000,00 €
02/3235/62500 Mobiliari llars infants Gruneta i Sequieta 2.000,00 €
00/922/85090 capital social futura empresa pública 50.000,00 €
Total crèdits extraordinaris 188.000,00 €

Per una banda es proposa formalitzar una operació de préstec per import
de 470.000 euros per finançar l’adquisició de l’antic convent i escola carme-
lites. Respecte aquesta operació consta expedient de sol·licitud d’ofertes ai-
xí com anàlisi d’aquelles rebudes. Una volta aprovat definitivament aquest
expedient de modificació del pressupost es procedirà a formalitzar, en el
seu cas, dita operació. 



D’altra  banda,  es  proposen una sèrie  d’actuacions respecte  les  quals  no
existeix crèdit i que es consideren necessàries i que no poden demorar-se
fins l’any vinent com són l’adquisició de diverses obres d’art i gegants, una
nova partida destinada a repavimentació de noves vies públiques, l’adquisi-
ció de mobiliari per les llars d’infants i 50.000 euros per aportar al capital
social de la futura empresa pública respecte la qual s’està estudiant la seva
constitució.  Aquestes actuacions es finançaran en càrrec al romanent de
tresoreria per despeses generals restant.
El Ple de la Corporació, per majoria, amb el vot favorable dels 10 membres
presents del grup d’EA – AM i dels 2 membres del grup del PSC – CP i el vot
en contra dels 6 membres del grup de CiU, del membre del grup de PxC i de
la regidora no adscrita, Sra. Rosa Pertegaz, acorda:
PRIMER.  Aprovar  l'expedient  número 27 de modificació  del  pressupost  de
2018 amb les variacions dels estats d'ingressos i despeses que seguidament es
relacionen:

Modificació crèdit número 27 crèdits extraordinaris i suplements crèdits
Crèdit extraordinari 188.000,00
Capítol 6: Inversions reals 138.000,00
Capítol 8: Actius financers 50.000,00
Suplements crèdits 470.000,00
Capítol 6: Inversions reals 470.000,00
Finançament 658.000,00
Capítol 8. Romanent de tresoreria per despeses generals 188.000,00
Capítol 9: Passius financers 470.000,00

SEGON. Exposar al públic la modificació aprovada durant el termini de 15 dies
hàbils, tant als taulers d'anuncis com al Butlletí oficial de la Província, als efec-
tes que els interessats puguin presentar les reclamacions que creguin adients.
TERCER. Elevar la present aprovació a definitiva en el cas que durant el termini
d'exposició al públic no es presentin reclamacions
QUART. Supeditar en tot cas aquesta modificació a l’aprovació i formalització
de l’operació de préstec que la finança.
Intervencions dels membres:
La  regidora  Sra.  Rosa  Pertegaz  explica  que  ha  votat  en  contra  per
considerar  que  la  proposta  d’adquisició  de  l’immoble  deuria  anar
acompanyada d’un projecte del seu destí i una estimació del cost final de
l’actuació, en canvi es formula la proposta de compra sense anar més enllà i
sense acreditar si l’Ajuntament podrà absorbir el cost total de l’actuació.
El  regidor  Sr.  German  Ciscar  ha  votat  en  contra  pel  mateix  motiu.  Es
compra, com quan es va adquirir el sindicat, sense tenir en compte que es



disposa  de  locals  buits  i  que  els  de  nova  adquisició  no  són  necessaris,
l’equip de govern pot fer-ho; però, ell ha preguntat i no ha trobat a ningú
que hagi justificat la urgència de la compra, quan ni han d’altres que si són
realment necessàries (per exemple l’aparell  per poder fer ressonàncies a
l’hospital),  en definitiva  no és  necessari  però si  li  fa  gràcia  l’adquisició  a
l’equip  de  govern  que  en  definitiva  seran  els  responsables  de  les
mancances havent invertit en compres no necessàries.
El regidor Sr. Francesc Miró diu que el grup del PSC – CP ha votat a favor per
responsabilitat política per dos motius: el primer, perquè van demanar la
compra de l’antic col·legi de les monges; el segon, perquè no creuen que
s’hagi d’aprofitar l’absència d’un membre del grup de govern per tombar la
proposta. Demana que es deuria haver explicat el que es vol fer a l’antic
col·legi i en quant a la resta d’inversions no creuen que hagin de comprar-se
més gegants, sinó arranjar els existents.
La regidora Sra. Isabel Ferré exposa que el vota en contra del grup de CiU
no és nou, ja ho van fer en al compra del sindicat, com ha dit el Sr. Ciscar
l’Ajuntament disposa de molts locals buits, com ara la residència vella, que
no tenen destí assignat. No nega que la compra, pel preu, és interessant;
però, han de saber i explicar a que es destinarà, no essent necessari l’edifici
en haver molts locals buits. L’edifici de l’antic col·legi està protegit per tant
no es pot fer el que es vulgui i creu que seria interessant aconseguir que la
iniciativa  privada  intervingués  en  aquest  tipus  d’immobles.  No  poden
compartit  la  política  immobiliària  de l’equip de govern quan hi  ha altres
necessitats, com per exemple l’asfaltat de carrers.
El Sr. Alcalde explica que estan per recuperar actius patrimonials per a la
Ciutat, l’antic col·legi s’utilitzarà com a nova seu de l’escola d’art; pe rtant la
compra es oportuna per un doble motiu: el preu i poder-lo destinar a la
nova seu de l’escola d’art al centre de la ciutat. Per la compra i l’actuació del
sindicat s’han rebut subvencions que superen el 50 per 100 del seu cost.
Actuacions  com  aquestes  ja  s’han  fet  amb  anterioritat,  per  exemple  la
compra de la zona del Castell  que va ser criticada i  de la ara tothom es
mostra orgullós. La voluntat de l’equip de govern es donar compliment al
seu  programa  electoral  i  aquesta  actuació  estava  inclosa,  seguiran  en
aquesta  línia.  És  cert  que  hi  ha  necessitat  d’asfaltar  carrer,  així  en  els
darrers anys s’han aplicat 4000 tones d’asfalt i s’ha suplementat la partida
per enguany.
El regidor Sr. German Ciscar diu que els subvencions que s’han donat per al
sindicat podrien haver anat a altres destinacions, responent el Sr. Alcalde
diuen que les subvencions que aconsegueixen es destinen a les actuacions



previstes en el seu programa electoral, replicant el Sr. Ciscar que es podrien
destinar a altres actuacions més urgents i en quant a la compra de la zona
del Castell preguntarà si en aquell moment hi havien edifics buit per poder
ubicar la biblioteca. 
El regidor Sr. Miró diu que quan es va adquirir la zona de Castell no hi havia
res i que van ser els governs de CiU els que van deixar morir l’espai.
Acaba el Sr. Alcalde dient que de subvencions se n’han aconseguit moltes
(programa de foment de turisme, sindicat, façana fluvial, sostre del mercat,
etc)  i  que  seguiran  treballant  per  aconseguir-ne  més  i  executar  el  seu
programa.

11. APROVACIÓ MODIFICACIÓ ANNEX SUBVENCIONS.
Atès que el Ple de la Corporació, en sessió del dia 28 de desembre de 2017,
va aprovar el pressupost municipal per l’exercici 2018.
Aquest pressupost va esdevenir definitivament aprovat el 12 de febrer de
2018, mitjançant la publicació definitiva al mateix BOPT (BOPT número 30).
Atès que a l’expedient de pressupost s’adjunta l’annex de subvencions, on
es  recullen  les  subvencions  nominatives  a  atorgar  pel  procediment  de
concessió directa durant l’exercici.
Vist l’informe presentat per la tècnica d’indústria i empresa d’incloure dintre
de  dit  annex  les  següents  subvencions,  així  com  l’informe  favorable
d’Intervenció:
 Subvenció  a  favor  de  la  Cambra  de  comerç,  indústria  i  navegació  de

Tortosa per un import de 10.000,00 €.
Atès el que disposen la llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora d eles bases del
règim local, el RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de
la Llei reguladora de les hisendes locals i el RD 500/1990, de 20 d’abril.
El Ple de la Corporació, per majoria, amb el vot favorable dels 10 membres
presents del grup d’EA – AM i l’abstenció dels 6 membres del grup de CiU,
dels 2 membres del grup del PSC – CP, del membre del grup de PxC i de la
regidora no adscrita, Sra. Rosa Pertegaz, acorda:
Aprovar la modificació de l’annex de subvencions del pressupost de 2018
per incloure una subvenció a  favor de la  Cambra de comerç,  indústria  i
navegació de Tortosa per un import de 10.000,00 €.

12.  APROVACIÓ  EXPEDIENT  XII  DE  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE
CRÈDIT.
Vist  l’expedient  de reconeixement  extrajudicial  de crèdits  format  per  les
obligacions d’exercicis anteriors que consten a la relació número 675, de 24



de setembre de 2018, que ascendeix a un import líquid de 1.710,58 euros, i
que  comença  amb  Music’s  &  Classics  Amposta,  SL.,  per  import  de  825
euros,  i  finalitza amb TM, J,  per  import  de 134,98 euros,  que es tramita
d’acord amb allò establert als articles 26 i 60 del Reial decret 500/1990, de
20 d’abril, i la base 20 d’execució del pressupost.
A  la  vista  de  les  factures  tramitades  per  a  la  seva  aprovació,  una  volta
comprovats  per  la  Intervenció  els  requisits  formals  dels  documents
(especialment el Reial decret 1619/2012, de 30 de novembre, pel qual es
regulen  les  obligacions  de  facturació)  i  les  operacions  aritmètiques
incorporades al mateix i constant la conformitat a la prestació del servei,
subministrament o obra per part del  personal municipal  responsable de
l’Àrea gestora.
Atenent  al  principi  doctrinal  de  “l’enriquiment  injust”,  per  tal  d’evitar
conseqüències lesives per a les parts, i vist el informe de Intervenció de 18
de setembre de 2018.
El Ple de la Corporació, per majoria, amb el vot favorable dels 10 membres
presents del grup d’EA – AM i l’abstenció dels 6 membres del grup de CiU,
dels 2 membres del grup del PSC – CP, del membre del grup de PxC i de la
regidora no adscrita, Sra. Rosa Pertegaz, acorda:
Aprovar les obligacions d’exercicis anteriors,  per import total de 1.710,58
euros.

13.  APROVACIÓ  EXPEDIENT  XIII  DE  RECONEIXEMENT  EXTRAJUDICIAL  DE
CRÈDIT.
Vist  l’expedient  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  relatiu  a  les
factures incloses en la relació d’obligacions número 602, de 24 de setembre
de  2018,  i  que  ascendeix  a  un  import  líquid  de  49.60,28  euros  i  que
comença amb Twisters Tourism Creative,  per import de 9.972,82 euros i
finalitza amb Restaurant Spirit, SC, per import líquid de 3.879,60 euros.
Aquest  expedient  es  tramita  d’acord  amb allò  establert  a  l’article  60 del
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, i la base 20 d’execució del pressupost.
A  la  vista  de  les  factures  tramitades  per  a  la  seva  aprovació,  una  volta
comprovats  per  la  Intervenció  els  requisits  formals  dels  documents
(especialment el Reial decret 1619/2012, de 30 de novembre, pel qual es
regulen  les  obligacions  de  facturació)  i  les  operacions  aritmètiques
incorporades al mateix i constant la conformitat a la prestació del servei,
subministrament o obra per part del  personal municipal  responsable de
l’Àrea gestora.
Atenent  al  principi  doctrinal  de  “l’enriquiment  injust”,  per  tal  d’evitar



conseqüències lesives per a les parts, i no obstant el informe de Intervenció
de 18 de setembre de 2018.
El Ple de la Corporació, per majoria, amb el vot favorable dels 10 membres
presents del grup d’EA – AM, l’abstenció dels 6 membres del grup de CiU, i
del membre del grup de PxC i el vot en contra dels 2 membres del grup del
PSC – CP i de la regidora no adscrita, Sra. Rosa Pertegaz, acorda:
PRIMER.  Convalidació  administrativa  dels  expedients  que  originen  les
factures incloses a la relació
SEGON. Aprovar les obligacions d’exercici corrent que obren a l’expedient i
integrat per les factures enumerades anteriorment. 

14. DONAR COMPTE LÍNIES FONAMENTALS DEL PRESSUPOST 2019.
Es  dona  compte  del  Decret  de  l’Alcaldia  número  2911/2018,  de  14  de
setembre, d’aprovació de les línies fonamentals del pressupost municipal
per a 2019 que es transcriu a continuació:
“Antecedents:
Atès que el Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques ha habilitat la
plataforma per la captura de les línies fonamentals dels pressupostos de les
entitats locals corresponents a l'exercici 2019, concloent el seu termini de
remissió  el  dia  14  de  setembre  de  2018  a  les  23,59h  (termini
improrrogable).
Fonaments de dret:
1.  L’article  27.2  de  la  Llei  orgànica  2/2012,  de  27  d’abril  d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera disposa que abans de l’1 d’octubre
les corporacions locals trametran al Ministeri  d’Hisenda i Administracions
Públiques informació sobres les línies fonamentals que contindran els seus
pressupostos,  a  efectes  de  donar  compliment  als  requeriments  de  la
normativa europea.
2.  L’article  15  de  l'Ordre  HAP/2105/2012,  d'1  d'octubre,  pel  qual  es
desenvolupen les obligacions de subministrament d'informació previstes a
la  Llei  orgànica   2/2012,  de  27  d'abril,  d'estabilitat  pressupostària  i
sostenibilitat financera, disposa que les corporacions locals tenen l'obligació
de remetre la següent informació al Ministeri d'Hisenda i Administracions
Públiques abans de l'1 d'octubre de cada any: 
 Les línies fonamentals dels pressupostos per a l'exercici següent o dels

estats financers.
 L'estat de previsió de moviment i situació del deute.
 La informació que permeti relacionar el saldo resultant dels ingressos i

despeses  de les  línies  fonamentals  del  pressupost  amb la  capacitat  o



necessitat de finançament, calculada conforme a les normes del Sistema
Europeu de Comptes. 

 L'informe  de  la  intervenció  d'avaluació  del  compliment  de  l'objectiu
d'estabilitat, de la regla de la despesa i del límit del deute.

3.  L'article  4.1  de  l'esmentada  Ordre  determina  que  la  remissió  de  la
informació econòmica- financera de les corporacions locals correspon a la
Intervenció o unitat que exerceixi les seves funcions.
En virtut de l'article 168 del Reial decret legislatiu 2/2004,de 5 de març, pel
que s'aprova el  text  refós  de la  Llei  reguladora  de les  hisendes locals,  i
l'article 21.1s) de la Llei  7/1985, de 2 d'abril,  reguladora de les bases del
règim local.
Resolc:
Primer.  Aprovar  les  línies  fonamentals  del  pressupost  municipal  per  a
l'exercici  2019,  les  quals  contemplen  el  compliment  de  l'estabilitat
pressupostària i la regla de despesa, en els termes adjunts.
Segon. Encarregar a la Intervenció municipal que remeti aquesta informació
al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, per donar compliment a
les obligacions de subministrament d'informació previstes a la Llei orgànica
2/2012, de 27 d'abril, d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera
Tercer. Donar compte al Ple d’aquesta resolució en la propera sessió que es
celebri.”
El Ple de la Corporació resta assabentat.

15. DONAR COMPTE DE LA INFORMACIÓ TRIMESTRAL ENVIADA AL MINHAP
RELATIVA AL 2N. TRIMESTRE DE 2018.
Seguidament es dona compte de l’informe d’Intervenció següent:
“I.- Antecedents.
La  Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’Estabilitat  Pressupostària  i
Sostenibilitat  Financera  (endavant  LOEPSF),  regula  el  principi  de
transparència  com  a  base  del  funcionament  de  les  Administracions
Públiques.  A  l’article  6  s’estableix  l’obligació  de  les  Administracions
Públiques de subministrar tota la informació necessària per al compliment
de les disposicions de dita llei, i de les normes i acords que s’adoptin en el
seu  desenvolupament,  i  garantir  la  coherència  de  les  normes  i
procediments comptables, així com la integritat dels sistemes de recopilació
i tractament de les dades.
El Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, mitjançant la Ordre HAP/
2105/2012,  de  1  d’octubre,  ha  desenvolupat  les  obligacions  de
subministrament  de  informació  previstes  en  la  LOEPSF.  Concretament,



l’article  16 recull  les obligacions trimestrals  de informació de les  entitats
locals.
Atenent a la disposició transitòria única de la Ordre, aquest article ha entrat
en vigor el dia 1 de gener de 2013. 
L’article  4  de  la  Ordre  imposa  la  centralització  del  compliment  de  la
obligació de remissió i recepció de informació “En les Corporacions Locals, la
intervenció o unitat que exerceixi les seves funcions”.
II.- FONAMENTS DE DRET.
 Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.
 Reial  Decret  Legislatiu  2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text

Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.
 Reial  Decret  Llei  500/1990,  de  20  d’abril,  pel  qual  es  desenvolupa  el

capítol primer del títol sisé de la Llei 39/1988.
 Ordre EHA 365/2008, de 3 de desembre, pel qual s’aprova l’estructura

dels pressupostos de les entitats locals.
 Llei  Orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’Estabilitat  Pressupostària  i

Sostenibilitat Financera.
 Ordre HAP/2105/2012, de 1 d’octubre, per la qual es desenvolupen les

obligacions  de  subministrament  de  informació  previstes  en  la  Llei
Orgànica 2/2012.

 Ordre HAP/2082/2014, per la qual es modifica l’Ordre HAP/2105/2012,
III.- INFORME.
1. D’acord amb allò establert a l’article 4 de la LOEPSF, i el desenvolupament
del mateix realitzat per l’Ordre HAP/2105/2012, concretament els articles 4 i
16 de la mateixa, aquesta Interventora ha complert amb la seva obligació
de remissió de subministrament de la informació trimestral corresponent al
segon trimestre de 2018, en temps i forma, el 30 de juliol de 2018. Havent-
se tramés la totalitat de la informació requerida pel Ministeri d’Hisenda i Ad-
ministracions Públicas a través de la plataforma telemàtica habilitada en la
“Oficina Virtual de las Entidades Locales”,  https://serviciostelematicos.min-
hap.gob.es/Trimestrales/, s’adjunta annex al present informe justificant de
la remissió.
2. La informació a subministrar per donar compliment a l’obligació de re-
missió, és part de la que es recull a l’article 16 de la Ordre HAP/2105/2012, i
s’ha materialitzat en els formularis que ha dissenyat la Subdirección Gene-
ral de Estudios Financieros y Financiación de las Entidades Locales, compli-
mentats a través de la Oficina Virtual abans citada. S’adjunta còpia impresa
dels formularis remesos. 
Respecte l’Ajuntament d’Amposta i el Consorci del Museu de les Terres de l’Ebre:

https://serviciostelematicos.minhap.gob.es/Trimestrales/
https://serviciostelematicos.minhap.gob.es/Trimestrales/


Datos presupuesto actualizado y ejecución
F.1.1.1 Resumen Clasificación Económica
F.1.1.2 Desglose de Ingresos corrientes
F.1.1.3 Desglose de Ingresos de capital y financieros
F.1.1.4 Desglose de Gastos corrientes
F.1.1.5 Desglose de Operaciones de capital y financieras
F.1.1.8 Remanente de Tesorería
F.1.1.9 Calendario y Presupuesto Tesorería
F.1.1.12 Dotación de plantillas y retribuciones
F.1.1.13 Deuda viva y vencimiento mensual previsto en próximo trimestre
F.1.1.14 Perfil de vencimiento de la deuda en los próximos 10 años
F.1.1.16 Pasivos Contingentes
F.1.1.17 Beneficios fiscales y su impacto en la recaudación
Anexos información (formularios requeridos por la IGAE)
normas SEC
2/2012)
Anexo IA1 Intereses y rendimientos devengados en el ejercicio (gastos)
Anexo IA4 Avales de la Entidad
Anexo IA5 Flujos internos
Anexo IB1 Ventas de acciones y participaciones
Anexo IB3 Adquisición de acciones y participaciones
Anexo IB4 Operaciones atípicas
aplicar a presupuesto"
Anexo IB9 Movimientos de la cuenta "Acreedores por devolución de ingresos"
Anexo IB10 Intereses y rendimientos devengados (ingresos)
Anexo IB12 Detalle de gastos financiados con fondos de la UE o de otras AAPP
Respecte l’Hospital Comarcal d’Amposta, SAM:
F.1.2.0 Actualización de Estados financieros, situación de ejecución y deuda
F.1.2.1 Balance ORDINARIO
F.1.2.2 Cuenta de Pérdidas y Ganancias ORDINARIO
F.1.2.9 Calendario y Presupuesto Tesorería
F.1.2.12 Situación de ejecución de efectivos
F.1.2.13 Deuda viva y previsión de Vencimientos de Deuda
F.1.2.14 Perfil vencimiento de la deuda a 10 años
Anexos información (formularios requeridos por la IGAE)
F.1.2.B1 Capacidad/Necesidad Financiación calculada conforme SEC
2/2012)
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ID3 Adicional Pérdidas y Ganancias
ID4 Información Provisiones
ID5 Transferencias recibidas
ID6 Inversiones en activos no financieros
ID7 Inversiones Financieras empresas del grupo
ID8 Actuaciones efectuadas por empresas públicas
ID9 Transferencias concedidas
ID10 Financiación afectada
3. La informació relativa a l’Ajuntament d’Amposta s’ha subministrat partint
de les dades vigents a 30/06/2018, les previsions realitzades per l’OGT i ana-
litzant l’evolució tendencial dels darrers anys. Concretament, pel que res-
pecta a les Obligacions Reconegudes Netes, respecte el capítol I s’ha previst
que  el  total  d’obligacions  reconegudes  serà  aproximadament  de
9.655.366,30 euros. Respecte el capítol II s’ha previst que les obligacions re-
conegudes ascendiran a 7.452.754,99 euros, 100.000 euros les relatives al
capítol III i al capítol IV 3.337.619,80 euros. En relació a les inversions, s’han
previst obligacions reconegudes per import de 6.551.423,87 euros i  a les
transferències de capital 180.000 euros. Finalment als capítols VIII i IX s’ha
previst una execució del 100%. Pel que fa als Drets Reconeguts, s’ha partit
dels drets reconeguts a l’exercici anterior, així com de les previsions facilita-
des per l’OGT. 
4. Pel que respecta a l’Hospital Comarcal d’Amposta, SAM, les dades i esti-
macions realitzades són les facilitades per dita societat mercantil via email. 
5.  Finalment,  en  relació  al  Consorci  del  Museu  de  les  Terres  de  l’Ebre
aquest,  les dades trameses són les dades facilitades per dit consorci. 
IV.- CONCLUSIONS DEL INFORME D’AVALUACIÓ.
D’acord amb les dades d’execució pressupostària existents a 30 de juny de
2018,  l’Ajuntament  d’Amposta,  en  termes  consolidats,  no  compleix  amb
l’objectiu  d’estabilitat  pressupostària  ni  de  la  regla  de  la  despesa.  En
referència al període mig de pagament, l’Ajuntament d’Amposta presenta
unes dades  de 13,36,  l’Hospital  Comarcal  d’Amposta,  SAM,  de 54,48  i  el
Consorci del Museu de les TTEE de 67,46. Finalment, la rati del deutes se
situa en un percentatge inferior al 75%. No obstant això, s’haurà de portar a
terme el pertinent seguiment de l’execució del pressupost per ajustar les
estimacions a l’evolució efectiva del mateix.”
El Ple de la Corporació resta assabentat.

16. DONAR COMPTE DEL INFORME DE MOROSITAT I EL PMP RELATIU AL 2N.
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TRIMESTRE DE 2018.
Es dona compte que el període mig de pagament referit al segon trimestre
de 2018 calculat d’acord amb allò que s’estableix al Reial decret 635/2014,
de 25 de juliol, pel qual es desenvolupa la metodologia de càlcul del període
mig  de  pagament  a  proveïdors  de  les  administracions  públiques  i  les
condicions  i  procediment  de  retenció  de  recursos  dels  règims  de
finançament previstos a la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat
pressupostària i sostenibilitat financera, és de:
 Ajuntament d’Amposta: 13,36.
 Hospital Comarcal d’Amposta, SAM: 54,48.
 Consorci del Museu de les Terres de l’Ebre: 67,46.
El Ple de la Corporació resta assabentat.

17.  APROVACIÓ  INICIAL  DE  L'ORDENANÇA  FISCAL  NÚMERO  57
REGULADORA DE LA TAXA PER LA UTILITZACIÓ PRIVATIVA I APROFITAMENT
ESPECIAL DEL SÒL, SUBSÒL O VOL DE LA VIA PÚBLICA A FAVOR D'EMPRESES
EXPLOTADORES DEL SERVEI DE TELEFONIA MÒBIL.
Es presenta a la consideració del Ple l’Aprovació inicial de l’ordenança fiscal
número 57, reguladora de la taxa per la utilització privativa i aprofitament
especial  del  sòl,  subsòl  o  vol  de  la  via  pública  a  favor  d'empreses
explotadores del servei de telefonia mòbil.
Atès el que disposen els articles 15 a19 del RDL 2/2004 pel que s’aprova el
text refós de la llei reguladora de les Hisendes Locals sobre el procediment
per a l'aprovació i  modificació de les ordenances fiscals reguladores dels
tributs locals.
Vistos els informes de Intervenció i Secretaria i el dictamen de la Comissió
d'hisenda, el Ple de l'Ajuntament, per majoria, amb el vot favorable dels 10
membres presents del grup d’EA – AM, dels 6 membres del grup de CiU,
dels  2 membres del grup del PSC – CP i  del  membre del  grup de PxC i
l’abstenció de la regidora no adscrita, Sra. Rosa Pertegaz, acorda:
PRIMER. Aprovar inicialment l’ordenança fiscal número 57, reguladora de la
taxa per la utilització privativa i aprofitament especial del sòl, subsòl o vol
de la via pública a favor d'empreses explotadores del servei  de telefonia
mòbil.
SEGON. Exposar al públic en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament l’anterior
acord durant el termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent
al de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí oficial de la Província.
Durant el període d’exposició pública de les Ordenances, els qui tinguin un
interès directe, en els termes previstos a l’article 18 del RDL 2/2004 podran



examinar l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes.
Transcorregut  el  període  d’exposició  pública  sense  haver-se  presentat
reclamacions, els acord adoptats restaran definitivament aprovats.
TERCER. Publicar en el Butlletí oficial de la Província l’acord definitiu que, un
cop transcorregut  el  període d’exposició  pública,  procedeixi  adoptar,  així
com el text de l’ordenança aprovada.
 QUART.  Trametre  al  Departament  de  Governació  de  la  Generalitat,  els
acords  d’aprovació  d’Ordenances  fiscals  reguladores  dels  tributs
municipals, un cop s’hagin aprovat definitivament, de conformitat amb allò
que preveu l’art.  2.)  del Decret 94/1995, de 21 de febrer,  d’assignació de
funcions en matèria  d’hisendes locals  als  Departaments  de Governació i
d’Economia i Finances.
Intervencions dels membres:
El regidor Sr. German Ciscar diu que aquesta ordenança neix arran d’una
moció  que  va  presentar  arran  de  la  sentència  sobre  la  mateixa  de
l’ajuntament de Madrid; revisa les ordenances fiscals dels ajuntaments de
més  de  20.000  habitants  per  veure  com  cobrar  més  a  bancs  i  grans
empreses  i  es  mostra  satisfet  quan  la  seva  feina  es  visualitza  i  és
productiva.
El Sr. Alcalde respon que no ha dit que sigui idea seva, el cert és que els
tècnics municipals porten 2 anys treballant sobre aquesta ordenança; però,
agraeix les aportacions de tots els grups municipals.
El regidor Sr. Miró diu que han donat suport a al proposta i creu que no
serà impugnada.
La regidora Sra. Isabel Ferré diu que aquesta taxa ja va ser imposada; però,
que els tribunals europeus la van tombar.

18. MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC-CP  PER FORMAR PART DE LA
XARXA DE CIUTATS I POBLES CAP A LA SOSTENIBILITAT.
Es dona lectura a la moció que diu:
“Amposta ha de ser una “Ciutat Sostenible” per això ens hem de marcar uns
objectius clars en aquesta direcció, impulsant polítiques locals encaminades
cap a un model de desenvolupament sostenible, com ara la qualitat de vida
dels nostres ciutadans, l'adaptació al canvi climàtic, la pobresa energètica, la
mobilitat sostenible, la necessitat de transitar cap un model econòmic basat
en l’economia circular i verda.
En aquest sentit l’Ajuntament d’Amposta ha de formar part de la Xarxa de
Ciutats  i  Pobles  cap a la  Sostenibilitat  que s'ha revelat  com un magnífic
instrument de treball conjunt per als municipis, a nivell polític i tècnic. 



Aquesta associació de municipis està compromesa amb el medi ambient
per avançar cap a un desenvolupament sostenible. És una plataforma de
cooperació  i  intercanvi  on  els  municipis  troben  un  marc  adequat  per
discutir els seus problemes, les seves inquietuds, les seves necessitats, les
seves experiències, i promoure i dur a terme projectes d'interès comú. 
Compta  amb  290  ens  locals  adherits,  incloses  les  quatre  diputacions
catalanes i  la  presència  com a membre observador de la  Generalitat  de
Catalunya,  de  tal  manera  que  és  l'espai  referent  i  de  trobada  de
l'administració local a Catalunya en matèria de sostenibilitat. 
Entre els seus objectius estan: 
 Facilitar  la  interrelació  dels  aspectes  ambientals  amb  els  socials  i  els

econòmics en el desenvolupament de les referides ciutats.
 Definir estratègies, programes i accions a mig i llarg termini en el camp

del desenvolupament sostenible.  Facilitar  la constitució  d'un fòrum de
debat permanent de les polítiques de desenvolupament sostenible.

 Constituir un instrument de cooperació i intercanvi d'experiències en el
camp del desenvolupament sostenible.

 Potenciar accions conjuntes amb altres xarxes i associacions espanyoles i
europees que treballin en el camp de la sostenibilitat.

 Facilitar  eines  informatives  que puguin  potenciar  el  desenvolupament
sostenible  de  les  ciutats  com  són:  centres  de  documentació,
d'informació, …

 Promocionar  accions  conjuntes  amb  la  Xarxa  Europea  de  Ciutats
Sostenibles i potenciar el contacte amb altres xarxes que treballen en el
camp ambiental i del desenvolupament sostenible.

 Desenvolupar projectes concrets i promoure l'obtenció de finançament
extern.

 Promoure  la  incorporació  de  tots  els  sectors  i  agents  socials  dels
municipis  en  el  procés  d'implantació  i  desenvolupament  d’una  Ciutat
Sostenible.

 Promoure l’Economia circular basada en assolir un sistema de producció
i consum més eficients.

És per tot això que es proposa al Ple de l'Ajuntament d’Amposta l'adopció
dels següents ACORDS: 
Únic. Que l’ajuntament d’Amposta s’adhereixi a “La Xarxa de Ciutats i pobles
cap a la Sostenibilitat”
El Ple de la Corporació, per unanimitat de tots els seus membres presents
acorda aprovar la moció que ha estat transcrita.
Intervencions dels membres:



En defensar la moció aprovada el regidor Sr. Francesc Miró va manifestar:
“Amposta ha de ser una “Ciutat Sostenible”. Des de l’inici de la legislatura el
nostre  grup  Socialista  ens  hem  marcat  uns  objectius  clars  en  aquesta
direcció,  impulsant  polítiques  locals  encaminades  cap  a  un  model  de
desenvolupament  sostenible;  com  ara  la  qualitat  de  vida  dels  nostres
ciutadans, l'adaptació al canvi climàtic,  la pobresa energètica,  la mobilitat
sostenible,  i  la  necessitat  de transitar  cap un model  econòmic  basat  en
l’economia circular i verda(tot allò que produïm ho hem de poder reutilitzar)
Per això des de fa 3 anys estem proposant tota una sèrie de mesures: 
El bus urbà gratuït, amb noves parades, elèctric i accessible, amb una nova
ruta que porti directament als equipaments públics; 
Gener  2018:  Crear  una  comercialitzadora  i  productora  pública  d’energia
elèctrica renovable per tindre la llum més barata; generar un districte 100%
renovable i amb zero emissions.
Març 2018: Accessibilitat Universal per garantir la possibilitat d'accés d'ús i
gaudir del conjunt dels entorns, béns i serveis d’Amposta de la forma més
natural i autònoma possible sense discriminacions ni exclusions per raons
de discapacitat física, sensorial o cognitiva.
Abril 2018: Facilitar els desplaçaments per moure’ns a peu i amb bicicleta.
Maig 2018: Afavorir l’ús de vehicles elèctrics amb rebaixes fiscals.
Juny 2018: Millorar els passos de vianants.
I recientment: Participar activament de la setmana Europea de la Mobilitat
per conscienciar a la gent. 
Hem d’afrontar el  canvi  climàtic  mitjançant la cooperació,  per  això es fa
necessari que Amposta s’adhereixi a la “La Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la
Sostenibilitat”,  que  s'ha  revelat  com  un  magnífic  instrument  de  treball
conjunt per als municipis, a nivell polític i tècnic.
Aquesta associació de municipis està compromesa amb el medi ambient
per avançar cap a un desenvolupament sostenible. És una plataforma de
cooperació  i  intercanvi  on  els  municipis  troben  un  marc  adequat  per
discutir els seus problemes, les seves inquietuds, les seves necessitats, les
seves experiències, per promoure i dur a terme projectes d'interès comú
per  a  obtenir  finançament  tant  del  Govern  de  l’Estat  com  de  la  Unió
Europea relacionats amb la Sostenibilitat.
Compta amb 290 ens locals adherits, incloses les 4 diputacions catalanes i
la presència com a membre observador de la Generalitat de Catalunya, de
tal manera que és l'espai referent i de trobada de l'administració local la
Catalunya en matèria de sostenibilitat.
Entre els principals objectius estan: 



Definir estratègies, programes i accions a mig i llarg termini en el camp del
desenvolupament sostenible. 
Promoure la incorporació de tots els sectors i agents socials dels municipis
en el procés d'implantació i desenvolupament d’una Ciutat Sostenible.
Constituir  un  instrument  de  cooperació  i  intercanvi  d'experiències  en  el
camp del desenvolupament sostenible.
Desenvolupar  projectes  concrets  i  promoure  l'obtenció  de  finançament
extern.
Promoure l’Economia circular basada en assolir un sistema de producció i
consum més eficients.
És per tot això que des del grup socialista proposem al Ple que l’ajuntament
d’Amposta s’adhereixi a “La Xarxa de Ciutats i pobles cap a la Sostenibilitat”
El Sr. Alcalde després de manifestar el suport del seu grup a la moció diu
que  estan  alineats  en  les  propostes  que  s’han  plantejat  per  incorporar
agents  privats  i  recorda  les  actuacions  realitzades  en  aquest  sentit:
substitució  de  l’enllumenat,  modificació  de  les  ordenances  fiscals,
instal·lació  d’estacions  de  recàrrega  per  vehicles  elèctrics,  compra  de
vehicles  elèctrics  i  híbrids  per  als  serveis  municipals  i  actuacions  per
promocionar l’economia sostenible (per exemple noves pilones).

19.  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  DE  CIU  PER  ESTUDIAR  LA  CREACIÓ
D’ÀREES “PETÓ I ADÉU”.
A continuació es dona lectura a la moció que diu:
“Les  àrees  de  ‘Petó  i  adéu‘  a  l’entorn  de  les  escoles  s’estan  provant  en
diversos municipis de Catalunya. Es tracta d’espais d’aparcament que a les
hores d’entrada i sortida de les escoles serviran perquè les famílies puguin
deixar  els  nens  i  nenes  a  les  escoles  sense  haver  de  baixar  del  cotxe.
L’objectiu  és  que  el  ‘Petó  i  adéu’  funcioni  com  una  parada  de  taxi,  on
arribes,  baixes  i  te’n  vas.  Els  horaris  que proposem  per  a  que funcioni
s’adaptaran als horaris d’entrada i sortida de les escoles
Les àrees es pintaran de verd i vermell al voltant dels centres educatius per
fer més àgil l’entrada i sortida dels nens a les escoles. Està pensat perquè
els pares parin el cotxe un màxim de dos minuts, el temps just perquè els
nens i nenes baixin del cotxe, agafin la bossa i s’acomiadin dels seus pares.
Intentem ordenar allò que els pares fem fins ara d’aturar-se a la porta de
l'escola perquè la criatura sortís generant una cua de vehicles al carrer.
Coneixent els voltants de les escoles d’Amposta, el fet que es facin cues al
mig de carrer i que tinguem cotxes mal estacionats en les hores d’entrada a
les escoles



D'aquesta  forma  potser  es  milloraria  la  fluïdesa  del  trànsit  perquè  els
vehicles  no  pararan  a  la  porta  de  l'escola  fent  una  cua  de  cotxes,  i
intentarem eliminar els que aparquen damunt la vorera o als voltants. La
proposta  del  "petó  i  adéu"  està  pensada  per  aquelles  criatures  "que  ja
comencen a tenir una edat en què poden caminar uns metres soles fins la
porta del centre educatiu. 
ACORDS
1. Que  s’estudiï  la  viabilitat  de  la  proposta  a  les  nostres  escoles,

implementant-ho en la major brevetat possible a alguna o en aquella
que la policia local ho cregui més convenient per fer una prova pilot.

2. Un  cop  vist  el  resultat,  adaptar  les  possibles  modificacions,  i
implementar-ho a d’altres escoles.

3. Senyalitzar les zones amb un identificador com les imatges de mostra.
4. Que  els  agents  cívics  o  la  policia  local  vetllin  per  la  bona  utilització

d’aquesta zona.”
El Ple de la Corporació, per unanimitat acorda aprovar la moció de la que se
n’ha donat lectura.

20.  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  DE  PXC  PER  A  QUE  ELS  PISOS  DE
L’AJUNTAMENT ES PAGUEN EN DINERS O AMB FEINA, PERÒ GRATIS NO.
Tot seguit es dona lectura a la moció que literalment transcrita diu:
“Habitatges a canvi de feina
Fa unes setmanes, l’equip de govern d’Esquerra d’Amposta va anunciar que
l’Ajuntament  havia  comprat  un habitatge  al  carrer  la  Parra  per  evitar  el
desnonament d’una família i aviat comprarà més pisos i altres que ja tenim.
Què fa Esquerra d’Amposta?
Els hi dona el pis, la llum i l’aigua de forma gratuïta, sense pagar res. Però
realment no és gratis. Ho paguem amb els impostos que recapta ERC.
Què volem nosaltres?
Som solidaris, molt solidaris, els que més. Però no som bobos per a res.
Sabem que qualsevol  persona  s’hi  pot  trobar,  amb aquesta  situació,  de
perdre la feina i l’habitatge. I sabem que els he d’ajudar. Però no es tracta
de  regalar  res.  El  que  hem  de  fer  és  donar  feina  a  aquesta  gent.  A
l’Ajuntament en tenim molta, de feina, que es pot fer.
Com ho faríem?
La gent que visqués en habitatges públics pagaria el seu lloguer, la llum i
l’aigua... via treball.
Per què ho volem fer així?
Perquè és injust per a la gent que fa tots els esforços del món amb la feina i



pagar el lloguer i els serveis vegi que altres ho tenen gratis sense fer res. No
n’ha d’haver, de caritat. És més, saber que treballant pagaràs les factures,
dignifica. Nosaltres et donem l’oportunitat de tenir habitatge digne a canvi
de treball. Si vols treballar, molt bé. Si no, nosaltres no volem sangoneres al
carrer.
L’excepció
En  el  cas  puntual  que  una  persona  tingui  alguna  incapacitat  física  o
psíquica, podrem buscar alternatives. Perquè nosaltres som solidaris, però
no bobos.
Acords
1- Crear les bases perquè els pisos de l’Ajuntament, que donem en lloguer
es paguen en diners o en treball. Però gratis NO. ”
Intervencions dels membres:
El Regidor Sr. Francesc Miró diu que estan d’acord però s’han de crear unes
bases i esperen participar.
La  regidora  Sra.  Isabel  Ferré  diu  que votaran  a  favor  tenint  en  compte
l’acord: crear unes bases. I  una vegada s’hagin creat, ja es pronunciaran.
Tenen entès que hi ha una empresa contractada per a que els assessori
sobre  la  gestió  dels  habitatges  i  entenen  que  aquesta  empresa  serà
l’encarregada de fer aquestes bases. 
El Sr. Alcalde veu necessari fer unes matisacions a l’argumentari de la moció
que presenta el regidor Sr. German Ciscar, per tal de deixar clar que ERC
l’únic que recapta són les quotes dels seus militants, en tot cas els impostos
de  l’Ajuntament  els  recapta  aquest  mateix  independentment  de  qui
governa.  En  aquests  moments  es  tenen  pisos  d’urgència  social,  que  es
tenen des del 2013, perquè els que són de l’Agència Catalana de l’Habitatge
(ACH) són un altre recurs i encara no es tenen. Un d’aquests, serà el del
carrer  la  Parra  que  juntament  amb  altres  pisos,  seran  destinats  per  a
solucionar la situació de insolvència econòmica de les famílies i tenint en
compte  que  el  pis  serà  de  lloguer,  es  solucionarà  en  funció  de  les
possibilitats de cadascú d’acord amb les bases que realitzarà la Generalitat.
En els pisos d’urgència social, dels que disposa ara l’Ajuntament, en algun
cas, el període de sis mesos es pot veure allargat, tot i que si en aquest cas,
no es compleix amb el pla de treball se’ls fa fora del pis.  Recentment, s’ha
adquirit un bloc de pisos per destinar-lo a habitatges d’urgència social per
solucionar la situació de sis famílies, les quals havien de ser desnonades. I
això ha estat  possible gràcies  a un tipus de préstec  tou que ha ofert  la
Generalitat  de  Catalunya  a  ajuntaments  i  entitats  municipals  per  a  que
puguin exercir els drets de tanteig i retracte en allò que es pugui vendre en



els bancs.  És per això que es volen adquirir  pisos,  per tal  de solucionar
aquest drama social. De manera que, s’adquiriran aquests pisos i es pagarà
un  lloguer,  el  qual  s’estipularà  en  funció  de  les  bases  que s’estan  fent.
Continua  dient  que  s’està  treballant  una  altra  tipologia  de  serveis  per
aquelles persones que en un determinat moment l’entitat bancaria els hi fa
una execució hipotecaria, negociant amb les entitats financeres i aconseguir
que 15 famílies puguin negociar un lloguer social dins del que era casa seva.
També s’han aturat 5 suspensions de llançament. Li recorda al regidor que
en una moció va demanar que l’Ajuntament es dotés de pisos per a aquest
fi i diu que actualment, és el que s’està fent, de manera que persones que
no puguin pagar un lloguer com a tal, puguin pagar el d’un pis social en el
que el preu estarà estipulat segons les bases. Com ja s’ha dit són pisos de
l’Agència  Catalana  d’Habitatge,  actualment,  s’està  negociant  un  bloc  de
pisos i s’ha passat el conveni per la Junta de Govern Local. És per això, que
el  Sr.  Alcalde creu que el  que està  fent el  regidor Sr.  German Ciscar  és
avançar-se a les bases que s’estan fent. També hi ha una part de la moció
que no veu: que el lloguer es pagui amb treball, de manera que per tal que
li aprovi la moció, l’hauria de canviar i posar que el lloguer es faci en funció
dels ingressos, sinó que treballe sobre la proposta i aporti informes en els
que es demostri que canviar lloguer per treball es factible.
El regidor Sr. German Ciscar li replica que no ha entès el que demana en la
moció,  ja  que ell  demana que tots  siguem iguals.  I  fa  saber  que ell  ha
acompanyat  a  molta  gent  per  negociar  aquests  lloguers  socials  amb  el
banc. El regidor diu que el que està dient és que quan una persona només
pot pagar 20€ de lloguer és perquè no té feina, de manera que demana que
tingui la possibilitat de treballar i d’aquesta manera s’ho pugui pagar.
El Sr. Alcalde li diu que l’opció de pagar el lloguer amb treball tal i com està
exposat a la moció no pot ser, li dona l’opció de canviar-ho passant per alt
la part en que diu que qui recapta els impostos és l’Alcalde.
El regidor Sr. German Ciscar li diu que qui recapta els impostos és el Sr.
Alcalde i li pregunta si una família podrà pagar 20€ o 50 € d’un lloguer social
quan el lloguer real és de 300€.
El  Sr.  Alcalde li  contesta que això dependrà del que es contempli  en les
bases que la Generalitat està fent, de manera que encara no li pot donar
cap resposta. És el mateix que el que es fa amb les ajudes, ja que cadascú
cobra una quantitat o una altra en funció dels seus ingressos i  continua
dient que el que es vol fer és ajudar a aquella gent que temporalment està
malament econòmicament i aquesta és la voluntat d’Esquerra Republicana i
no la de regalar pisos gratis.  



Després de les intervencions anteriors, el Ple de la Corporació, per majoria,
amb el vot favorable dels 6 membres del grup de CiU, dels 2 membres del
grup del PSC – CP, del membre del grup de PxC i de la regidora no adscrita,
Sra. Rosa Pertegaz i el vot en contra dels 10 membres presents del grup
d’EA – AM, i per tant amb el vot de qualitat del Sr. Alcalde acorda rebutjar la
moció transcrita.

21. MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU, PSC-CP, PXC I LA
REGIDORA NO ADSCRITA PER EQUIPARAR LA RETRIBUCIÓ I ELS DRETS DELS
TREBALLADORS DE LA PISCINA MUNICIPAL.
Seguidament es dona compte de la moció que diu:
“Amb la subrogació per part de l’Ajuntament d’Amposta dels treballadors de
la piscina municipal se’ls ha creat una incertesa de les condicions laborals a
la qual se li  ha de donar una solució  eficient i  amb la màxima rapidesa
possible.
Atès que la empresa CLECE el 20 de novembre de 2017 ja va presentar una
instància  constatant  que  no  continuaria  amb  la  gestió  de  la  piscina
municipal.
Atès que finalitzat el termini de la concessió el 25 de juny, es va haver de fer
una ampliació d’un mes a CLECE perquè no hi havia partida pressupostària
específica  en el  capítol  “  de personal  per poder pagar les  nòmines dels
treballadors de la piscina municipal. I per aquest motiu es va haver de fer
una modificació pressupostària en el Ple del mateix dia 25 de juny de 2018.
Atès que en el Ple de 30 de juliol 2018 es va donar compte de la subrogació
dels treballadors de la piscina municipal.
Atès  que  els  nous  treballadors  que  ha  de  contractar  l’Ajuntament  a  la
piscina  municipal  ja  sigui  per  necessitats  del  servei  o  per  baixes  dels
treballadors ho fan amb el conveni de l’Ajuntament la qual cosa implica un
greuge en el règim laboral respecte els treballadors actuals de la piscina.
Atès que en data 10 de setembre 2018 es va aprovar per la Junta de govern
Local  la  contractació  d’un  servei  d’assessorament  per  la  creació  d’una
societat  mercantil  local  amb la  totalitat  del  capital  social  públic  a  Mayo
Consultors Associats S.L.P. per un import de 11.495 euros. 
Atès que s’han d’evitar les situacions que ja s’estan donant de treballadors
fent  les  mateixes  feines  estiguin  cobrant  sous  diferents  perquè
l’Ajuntament d’Amposta no ha tingut la suficient cura ni diligència per fer les
gestions administratives i jurídiques que calia.
ACORDS
ÚNIC.-  De  forma  immediata  i  amb  efectes  retroactius  s’equiparin  les



relacions contractuals dels treballadors de la piscina municipal amb la resta
dels treballadors municipals; amb l’objectiu de que tots els treballadors d’un
centre de treball com és la Piscina Municipal tinguin un mateix conveni, el
de l’Ajuntament i no existeixin diferències salarials per al desenvolupament
de les mateixes tasques.”
Intervencions dels membres:
La regidora Sra. Rosa Pertegaz diu que, de nou, ens trobem davant d’una
situació de falta de diligència i transparència en un tema de personal. 
Al juliol els treballadors de la piscina es van subrogar, entre d’altres, amb la
condició de seguir-se regint pel conveni col·lectiu de treball de les empreses
privades que gestionen equipaments i serveis públics a efectes de l’activitat
esportiva i d’oci. Mentre que ara es contracten nous treballadors i s’inclouen
dins el conveni de l’Ajuntament, deixant la plantilla contractada en menys
drets laborals pel  que fa a la diferencia de sou. Aquest fet,  tal  i  com va
anticipar, no només es fruit de que a la comissió de personal el regidor mai
va admetre que això fos així ni quina era la solució que li donarien i, a més a
més,  la  poca  sensibilitat  que es  va  mostrar  de  cara  als  treballadors.  La
improvisació porta a prendre decisions a pressa feta. Hi ha un informe de
l’11  de  juliol  del  departament  de  recursos  humans  on  s’expliquen  les
condicions de la subrogació, mentre que ara s’ha fet un altre informe en el
que  es  diu  que  s’ha  d'aplicar  el  conveni  de  l’ajuntament  en  les  noves
contractacions. Es nomena els informes perquè s’ha llegit l’acord de la Junta
de Govern Local de 23 de juliol no perquè s’hagin facilitat els informes, tal i
com es va dir. Ara, a la regidoria d’empresa, l’Alcalde s’inclou a la polèmica i
proposa una solució: contractar un servei d’assessorament extern per a la
constitució  d’una  societat  pública,  la  que,  suposadament,  hauria  d’haver
registrat  el  corresponent  informe  del  servei  a  desenvolupar  aquest
ajuntament. La regidora no adscrita espera que es faciliti aquest informe als
grups de l’oposició. 
Exposat el seu discurs, la regidora planteja unes preguntes. En primer lloc,
pregunta si els departaments de secretaria, intervenció i recursos humans
no són capaços d’assessorar a l’Ajuntament; i en segon lloc, pregunta si no
hi ha gent després de totes les modificacions de la RLT en les contractacions
de personal noves per a poder fer aquesta tasca.
El  regidor  Sr.  German Ciscar  li  critica  la  gestió  que ha portat  l’equip  de
govern i la falta de transparència, ja que després de comunicar a tots els
treballadors  la  creació  d’aquesta  nova  empresa,  un  any  després  està
contractant serveis externs per a que l’assessorin per veure si es pot fer. El
regidor li reclama informes sobre la feina que s’ha anat fent durant aquest



any, ja que creu que no s’ha fet res i  per això ara necessiten contractar
aquesta empresa.  Continua dient que no es pot posicionar a favor o en
contra perquè no hi ha res.  Finalment,  afegeix que aquesta mala gestió,
l’acaba pagant la ciutadania.
El  regidor  Sr.  Francesc  Miró  diu  que  aquesta  mala  gestió  es  deu  a  la
improvisació i també, al fet que, al córrer molts d’impostos hi ha diners, de
manera que contractar empreses quan es creu que ho pot fer personal de
la casa, l’error d’11 mil euros no significa massa. Per tant, aquesta moció
tracta d’això, de no contractar els serveis a una empresa externa, quan els
treballadors de la  casa poden aconsellar  i  dir  la manera de com fer-ho.
Continua dient que lamenten la seva majoria absoluta, ja que mai governa
pensant en que no la té i creu que aquest punt de vista, de tan en tan, és
positiu,  ja que no se’ls  hi pregunta mai que n’opinen i  independentment
que  siguin  l’oposició  el  que  està  clar  és  que  volen  el  millor  per  als
treballadors.  És per tot  això que li  demana al  Sr.  Alcalde que «posi  fil  a
l’agulla» i ofereixi les mateixes condicions laborals i econòmiques a tots els
treballadors.
El Sr. Alcalde respon que, en tot cas, estan totalment d’acord amb la moció
quan es parla de l’existència de relacions contractuals diferents entre els
treballadors o que hi hagin diferències salarials entre els mateixos o que
estiguin sotmesos a convenis diferents. És per tot això que s’ha actuat així.
Afegeix  que,  aquestes  diferències  sorgeixen  en  el  moment  en  que
s’externalitza un servei. Aquestes circumstàncies no es donen només a la
piscina sinó també en el  servei  de manteniment,  existint  així  en els  dos
casos,  treballadors  que  fent  la  mateixa  feina  cobren  diferent  i  estan
adherits a convenis diferents i tot, només pel fet d’uns estar contractats per
l’Ajuntament i els altres per l’empresa CLECE.
Continua  dient  que,  no  és  que  no  hi  haguessin  diners  per  pagar  als
treballadors, sinó que s’havia de fer un canvi de partida, ja que es passava
de capítol 2 a capítol 1 al passar a ser personal propi. És cert que s’hagués
hagut de fer un mes abans.
La idea de internalitzar la piscina, surt d’aquesta idea d’internalitzar com per
exemple  el  transport  adaptat,  la  cuina  de la  residència  i  també s’ha  fet
l’aposta de gestionar l’Hospital.  El fet que s’hagi volgut fer a la piscina és
perquè hi havia molts de problemes.
Diu que el fet de fer-se aquesta gestió amb una empresa externa, no és
perquè  sí,  sinó  perquè  la  llei  demana  que  la  memòria  d’una  empresa
pública la faci una empresa externa. La Llei d’estabilitat pressupostària és
molt restrictiva. És una realitat que, actualment no se sap si es podrà crear



aquesta empresa, ja que ha passat a molts ajuntaments, però diu que es
continuarà treballant.
Els  treballadors  tots  eren  coneixedors,  ja  que  se’ls  va  informar  que
acabarien estan en un conveni diferent temporalment. Perquè la solució,
finalment, no acabarà sent adherir-se al conveni de l’Ajuntament, sinó que
s’acabarà negociant un conveni específic. 
La moció es desestimarà, però això no vol dir que no hi hagi la voluntat de
crear  un  conveni,  però  tot  això  dependrà  de  si  es  pot  crear  l’empresa
pública o no. 
La regidora no adscrita,  diu que si  ella ara mateix fos treballadora de la
piscina si que estaria preocupada.
El  regidor  Sr.  German Ciscar  diu  que  els  treballadors  tenen  queixes  en
referència a aquestes diferències salarials.
El  regidor  Sr.  Francesc  Miró  diu  que  la  culpa  no  és  per  tal  i  com  està
regulada  la  Llei  de  despesa.  Recorda  que  la  Sra.  Interventora  ja  el  va
advertir,  de  manera  que  demana  que  el  Sr.  Alcalde  reconeixi  que  s’ha
equivocat.  Demana  que  equipari  a  tots  els  treballadors  i  després  ja  es
veurà. 
La regidora Sra. Isabel Ferré,  critica que el Sr. Alcalde hagi comentat que no
ha  rebut  cap  queixa  dels  treballadors  ni  del  comitè  d’empresa,  ja  que
actualment no hi ha ningú que representi a aquests treballadors. Afegeix
que està d’acord amb la regidora no adscrita Sra. Pertegaz en el sentit que,
ara mateix  si  fos treballador de la piscina estaria més preocupat que fa
unes hores. Li critica que justifiqui alguns dels problemes amb el govern
anterior i que a data d’avui encara no es sàpiga si es dura a terme l’empresa
pública o no.
El Sr. Alcalde respon que en tot moment, ha deixat clar que, la voluntat de
l’equip de govern és crear aquesta empresa pública. Continua dient que, tot
i aquesta voluntat ferma, no hi ha garantia de que es pugui fer. Afegeix que
tota aquesta informació,  els treballadors de la piscina la saben perquè a
totes  les  reunions  que  s’han  fet  se’ls  ha  informat  que  era  un  projecte
complicat però que es faria el màxim per a que es fes. 
El  regidor  Sr.  German  Ciscar  diu  que  per  saber  si  el  Sr.  Alcalde  està
informant correctament cal preguntar als treballadors. 

Amb les intervencions anteriors, el Ple de la Corporació, per majoria, amb el
vot favorable dels 6 membres del grup de CiU, dels 2 membres del grup del
PSC – CP, del membre del grup de PxC i de la regidora no adscrita, Sra. Rosa
Pertegaz i el vot en contra dels 10 membres presents del grup d’EA – AM, i



per tant amb el vot de qualitat del Sr. Alcalde acorda rebutjar la moció de la
que s’ha donat compte.

22.  MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’EA-AM QUE RECULL LES PROPOSTES
PRESENTADES  PER  LA  PLATAFORMA  CARRETERA  SANT  CARLES  DE  LA
RÀPITA POBLE NOU DEL DELTA I L’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DEL POBLE NOU
DEL  DELTA,  SOBRE  LA  MILLORA  I  ADEQUACIÓ  DE  LA  CARRETERA  QUE
ENLLAÇA EL POBLE NOU AMB LA RÀPITA I LA PLATJA DEL TRABUCADOR.
Finalment es dona lectura a a moció que diu:
“Des de fa uns quants anys tant els veïns del Poble Nou com aquells que
ens visiten  patim la  perillositat  que representa avui  dia la  carretera que
uneix el nostre nucli de població amb les platges de la barra del Trabucador
i la població de Sant Carles de la Ràpita. Fruït d’aquesta situació s’han patit
diversos accidents. 
Aquesta carretera de titularitat municipal compartida, entre Amposta i Sant
Carles de la Ràpita, que recorre la Badia dels Alfacs, va ser construïda en el
seu moment com una via de comunicació local destinada al pas de veïns i
de vehicles agrícoles.
Amb el passar dels anys el volum de vehicles que transiten per aquesta via
s’ha multiplicat gràcies a l’afluència del turisme al Delta de l’Ebre i a l’oferta
de restauració que ofereixen els nostres establiments. Un actiu que es pot
veure  afectat  negativament  pels  dèficits  que  presenta  aquesta
infraestructura. 
Aquesta carretera de dimensions reduïdes, sense voral i pensada per acollir
un nombre reduït de vehicles veu com avui dia, i  més encara durant els
mesos  d’estiu  i  els  ponts  festius;  transiten  i  comparteixen  via  una  gran
quantitat  de  cotxes,  bicicletes,  autocaravanes,  maquinària  agrícola  i
turismes.  La necessitat  d’adequar i  millorar  aquesta  carretera  amb unes
prestacions viàries i de seguretat superiors a les simples locals requereix de
l’esforç de les nostres administracions.
La  Generalitat  de  Catalunya,  amb  l’objectiu  de  dotar  d’una  bona
infraestructura els nuclis urbans del Delta de l’Ebre, va dissenyar l’Anell Viari
del Delta. En aquest marc la Generalitat ja ha redactat diversos projectes
constructius de trams de carreteres o vials municipals que en formen part.
Un d’aquests projectes és el del tram de la Badia dels Alfacs que inclou la
via que connecta el Poblenou amb la platja del Trabucador i Sant Carles de
la Ràpita.
D’altra  banda  aquesta  via  apareix  en  el  Pla  zonal  de  la  xarxa  local  de
carreteres de la Diputació de Tarragona, com un dels camins de possible



incorporació amb la definició de T-2021, en tant que a més compleix els
criteris de de classificació dels grups de camins prioritaris. 
Davant la necessitat urgent de millorar la carretera que connecta el Poble
Nou amb la platja del Trabucador i Sant Carles de la Ràpita; adequar-la al
volum  de  trànsit  que  acull  i  oferir  una  major  seguretat  a  tots  els  seus
usuaris; l’Associació de Veïns del Poble Nou proposa al Ple els següents
ACORDS
PRIMER. Demanar a la Diputació de Tarragona que incorpori al Pla zonal de
la xarxa local  de carreteres  de la Diputació de Tarragona,  i  assumeixi  la
titularitat de la via que connecta el Poble Nou amb les platja del Trabucador
i Sant Carles de la Ràpita, que avui és de caràcter municipal.
SEGON.  Demanar  a  la  Diputació  de  Tarragona  que  incorpori  als  seus
pressupostos una partida per executar el projecte constructiu d’aquest via
redactat per la Generalitat de Catalunya.
TERCER.  Donar  trasllat  d’aquesta  moció  al  president  de  la  Diputació  de
Tarragona,  als  grup  provincials,  al  Delegat  del  Govern  de  les  Terres  de
l’Ebre,  al  Consell  Comarcal  del  Montsià  i  al  Conseller  de  Territori  i
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya.”
El Ple de la Corporació, per unanimitat, acorda aprovar la moció transcrita.
Intervencions dels membres:
La moció ha estat defensada en els seus termes pel Sr. Alcalde.
El regidor Sr. Miró diu que el projecte ha de ser més ambiciós ja que la
carretera forma part de l’anell viari del Delta.
El representant de l’Alcaldia a Poble Nou del Delta, Sr. Josep Sancho, intervé
per  agrair  el  suport  a  la  moció  de  tots  els  grups,  a  la  plataforma  i  a
l’associació de veïns.

23. PRECS I PREGUNTES.
El  regidor Sr.  German Ciscar,  en primer lloc,  exposa que a l’últim ple va
informar que hi havia unes problemàtiques al carrer Beat Oriol i  que els
veïns s’havien queixat, de manera que vol felicitar a l’equip de govern per
haver-ho solucionat  i  també felicitar  a  la  Policia  Local  per fer  una bona
tasca. 
El Sr. Alcalde li respon que moltes gràcies pel reconeixement, recorda que
en el  Ple anterior  es va comprometre a solucionar el  problema i  així  ha
estat. Li agraeix també el reconeixement fet a la Policia Local, ja que creu
que es necessari  reconèixer  a la feina ben feta a aquelles persones que
treballen.
En segon lloc, el Sr. German Ciscar, diu que a l’Oficina de Gestió Tributària,



durant uns dies,  només va tenir atenent a una auxiliar administrativa,  ja
que la resta del departament estava de vacances, fet que va comportar que
aquesta auxiliar tanqués la porta i la llum del departament i digués a totes
aquelles persones que volien consultar plusvàlues o altres assumptes que
tornessin després de les vacances. El que no pot ser és que amb els diners
que  s’inverteixen  en  personal,  es  digui  a  la  gent  que  torni  després  de
vacances. Afegeix que ja fa temps que va demanar una auditoria d’aquest
departament, ja que creu que no està ben gestionada tenint en compte que
hi ha diverses persones que en breu es jubilen i no s’està buscant a ningú
per formar-la i ensenyar-li el que s’ha de fer. És per això que creu que no se
li està donant el màxim rendiment al departament de Gestió Tributària.
El Sr. Alcalde respon que és cert que no s’ha gestionat del tot correctament,
però en tot cas qui ha de gestionar les vacances és el cap de departament.
Allò que s’ha demanat pel cap s’ha fet, ja que s’ha dotat de personal.
El regidor Sr. German Ciscar replica que hi ha un programa informàtic en el
que es veuen reflectides les vacances i  els  dies d’assumptes propis i  els
únics que tenen accés són els  treballadors,  el  cap de personal,  recursos
humans i  el  Sr.  Alcalde.  De manera que, si  hagués volgut s’hauria pogut
evitar fent una millor gestió. Afegeix que actualment s’estan tramitant les
les ajudes de l’IBI i les rendes baixes, les quals sumen unes 2.000 sol·licituds
i  els  dos joves  que es  van contractar  a  l’agost  ja  no hi  són,  així  que es
pregunta on està el  personal  que falta per a poder realitzar  les tasques
adequadament. Seguidament, li demana que es realitzi l’auditoria per veure
si  el  departament s’està  gestionant  correctament  o no respecte  aquesta
falta  de  personal.  Demana  que consti  per  escrit  que si  en  l’informe  de
l’auditoria  consta que s’està  gestionant bé, ell  mateix   serà qui se’n  farà
càrrec de les despeses d’haver realitzat aquesta auditoria.
El Sr. Alcalde li respon que s’ha reunit avui amb el cap de departament de
l’Oficina de Gestió Tributària i se li ha fet aquesta petició.
En tercer lloc, el regidor portaveu del grup municipal PxC, un cop més torna
a presentar una queixa sobre la mala gestió de SOREA. Continua dient que
ja no li pregunta sobre els ingressos i despeses, informació que hauria de
tenir l’Ajuntament i s’hauria de donar als grups de l’oposició, fet que no es
dóna. Li retreu que faci publicitat d’un govern regit per la transparència i
això no sigui veritat. Torna a queixar-se dels horaris que realitzen a SOREA,
ja que fan menys hores de les que posa al contracte. 
El Sr. Alcalde li respon que, tal i com li va comentar, li passarà la resposta
que s’ha donat al requeriment realitzat i continua dient que si no ho té mal
entès,  se  n’està  realitzant  un  altre  des  de  l’assessoria  jurídica  de



l’Ajuntament. Acaba dient que, en tot cas demanarà que demà se li passi la
resposta i quan l’assessoria ho tingui, el nou requeriment.
El regidor, acaba dient que li expliqui quins són els passos a seguir i que si
reclamarà i sancionarà a SOREA, ja que ja fa molt de temps que SOREA està
estafant a la ciutadania, de manera que el grup municipal de PxC s’esperarà
un mes més abans d’emprendre accions legals contra l’Ajuntament.
El  Sr.  Alcalde li  respon que ja  se  li  donarà  trasllat  del  requeriment  i  de
l’informe jurídic per veure quines accions legals es poden emprendre per
arreglar aquesta situació pel que fa a SOREA.
El Sr. Alcalde li dona la paraula al portaveu del grup municipal de PSC, el
qual diu que la regidora Sra. Anna Tomàs té precs i preguntes a realitzar. La
regidora Sra. Anna Tomàs diu que, en primer lloc, vol realitzar un prec en
relació  als  problemes  que  tenen  els  clients  vulnerables  o  en  situació
d’exclusió social per demanar el bo social, el termini per demanar aquesta
ajuda era fins al 8 d’octubre i volem demanar que des de l’Ajuntament es
faci difusió per a que ho demanin tots aquells que ho poden demanar i
encara no ho han fet.  Continua dient que també demanen que des dels
serveis socials s’ajude a aquesta gent a tramitar la documentació necessària
per a aquesta ajuda. Afegeix que volen exposar un problema que es té a
l’Hospital  Comarcal,  i  és que hi ha una banqueta on els respatllers estan
trencats,  de manera que demanen que es solucioni aquest problema de
mobiliari que hi ha a l’Hospital, ja que aquest fet no dóna molt bona visió
del mateix.
El Sr. Alcalde respon que es solucionarà.
Continua el regidor Sr. Francesc Miró qui diu que el passat 7 de setembre va
venir a la casa la Consellera de Salut i li diu que ja no li demani més d’anar
per quedar bé, ja que al juny d’aquest es va presentar una moció on es
demanava que hi estès al departament de salut de la Generalitat, planificar
les necessitats especialistes a formar part en el sistema públic de salut de la
població, assegurar el mapa sanitari en una justa i  equitativa provisió de
serveis a tota la població de Catalunya. Requeriment que a dia d’avui no
sabem si es va parlar o no amb la Consellera, queixant-se així de la falta de
la  transparència.  Demana finalment  que,  la  pròxima vegada  la  resta  de
l’oposició pugui participar en aquestes reunions. 
El Sr. Alcalde li respon que és legitim que volgués estar present en aquesta
reunió però també ha d’entendre que la Consella volgués reunir-se només
amb  l’Alcalde.  Continua  dient  que  se  li  va  presentar  un  escrit  on  se  la
instava de reclamacions i  queixes sobre el  servei  del  Cap i  també es va
entregar un dossier en una serie de reivindicacions fent referència al Cap i a



l’activitat de l’Hospital. Afegeix que no es va anar a quedar bé amb ningú,
que la consellera va avisar el gabinet aquella mateixa setmana, no hi havia
previsió de visita però ella ho va veure oportú. Diu que hagués estat bé que
hagués pogut anar al Cap i  l’Hospital per veure les deficiències però que
després va tenir una reunió amb tots els caps de personal de les empreses
proveïdores  i  dels  Caps  del  territori  on  se  li  van  traslladar  totes  les
problemàtiques.  Acaba  dient  que,  en  tot  cas,  si  mai  vol  parlar  amb  un
conseller  i  es  concerta  la  visita  amb  un  temps  prudencial,  no  té  cap
problema en que es concerti  una petita  reunió de 10 minuts  per a que
l’oposició exposi el seu discurs.
El regidor Francesc Miró, diu que es va fer una entrevista el 9 d’agost es va
comprometre  que al  setembre  s’emplaçaria  a  tots  els  grups polítics  per
parlar del tema de portar animals de companyia a la platja dels eucaliptus,
estem a 24 i encara no s’ha parlat del tema. Aquest es un tema que va crear
mal estar i va provocar moltes queixes per la publicació que es va fer des de
l’Ajuntament on es recordava que els animals de companyia no podien anar
a la platja en temporada turística. El grup socialista advertia  que a través de
les xarxes socials es volia aplicar l’ordenança 65 sobre policia i bon govern
de l’any 2006 que en realitat estava derogada el 2009, i li recrimina al Sr.
Alcalde  que eliminés  el  comentari  que va  publicar  al  seu  propi  mur  de
facebook on  afirmava  que  des  del  2006  no  podien  circular  animals  de
companyia a la platja dels eucaliptus, intentant així, carregar les culpes al
grup  municipal  de  Convergència  i  Unió.  Li  recrimina  que  a  l’entrevista
posterior  als  fets,  declara  que  en  aquell  moment  no  sabia  que  estava
derogada, però si sabia que era del 2006 i es queixa que cada cop que la
policia  local  instrueixi  una  denuncia,  el  ciutadà  haurà  de  mirar  si
l’ordenança està derogada o no perquè qui dóna les instruccions no ho sap.
Finalment,  el  regidor  Sr.  Francesc  Miró,  diu  que  lamenten  la  poca
honestedat per part del Sr. Alcalde per no reconèixer que ha estat un gran
error per part seva com a cap de la Policia Local. Encara avui dia no s’ha
disposat  a  donar  cap tipus d’explicació  a  la  resta  de grups  municipals  i
defensa l’autonomia de la Policia Local però s’ha de saber que quan es fa
una  publicació  que  afecta  a  la  ciutadania,  com  Alcalde  és  l’ultim
responsable.
El regidor Sr. Francesc Miró també es queixa del carrer Agustina d’Aragó, el
qual fa molt de temps que està per a pavimentar sent un perill per a la gent
que té problemes de mobilitat, per tant li demana que es faci alguna cosa
ja.
Una  altra  pregunta,  en  referència  a  una  moció  que  es  va  presentar,



corresponent  a  la  manifestació  del  7  de  febrer  del  2017  en  relació  al
transvasament, moció en la que es va demanar que  el dia 7 de febrer es fes
un reconeixement.
El Sr. Alcalde li respon que en referència al tema de l’ordenança, no eludeix
cap culpa a ningú i afegeix que no va eliminar cap informació del seu mur,
simplement ell va compartir una informació i després la Policia Local que va
ser qui la va publicar la va eliminar, fent que automàticament s’esborrés del
seu mur. Afegeix que, de totes formes, si ho hagués eliminat no veu on està
el  problema,  ja  que  el  correcte  és  eliminar  aquella  informació  que  és
errònia.  Continua dient que totes  les  qüestions referents  a aquest  tema
s’han contestat i remarca que espera que no s’estigui pensant que ell  va
demanar a la Policia Local que pengés aquella informació errònia o que per
això, a partir d’ara pensem que tot el que fa la Policia Local està mal fet.
Pel que fa al tema del carrer Agustina d’Aragó el Sr. Alcalde reconeix que és
cert però com ja ha explicat altres cops, estaven pendents d’adjudicar la
bossa de clavegueres per acabar l’últim tram i poder asfaltar-ho tot, des de
l’avinguda Sta. Bàrbara fins al tram que està asfaltat de nou. Continua dient
que queda un petit tram per arreglar la claveguera i un cop això s’asfaltarà
tot.
La regidora Sra. Isabel Ferré diu que ha presentat una queixa, de manera
individual, davant el Síndic de Greuges, per la poca informació que dóna
l’Ajuntament d’Amposta envers les clàusules sòl i sorprenentment ahir li va
arribar l’informe sol·licitat.  De manera que es posarà en contacte amb el
Síndic per a informar que ja té l’informe demanat i que no cal que facin res.
Afegeix que, en diverses ocasions, ha preguntat si s’ha contractat un bufet
de Madrid, envers a aquest tema, i la resposta que ha obtingut no ha estat
clara, només suposicions que es creu que s’han fet dos derivacions, una a
Arriaga Asociados potser.  Continua dient que a l’informe que se li  ha fet
arribar, la persona que l’ha fet afirma que han estat 63 els casos que s’han
derivat  directament  a  un  bufet  d’advocats,  el  que  vol  dir  que  aquestes
persones han hagut de pagar una quantia de 150€, a més a més, també es
diu que la persona contractada per l’Ajuntament els hi feia la feina a Arriaga
Asociados. Diu que el que és més greu és que el Sr. Alcalde ho sabés, ja que
en un punt d’aquest informe es menciona que la persona encarregada de
fer-lo  comenta  amb el  Sr.  Alcalde que derivar  aquests  casos a  un bufet
d’advocats privat tindrà un cost  i  que molta gent no tindrà recursos per
pagar  aquesta  despesa,  i  continua dient  que,  per  mitjà  d’un informe de
Serveis  Socials  aquestes  despeses  seran  cobertes  per  l’Ajuntament.  La
regidora li recrimina que aquest és un informe que li ha facilitat i firmat ell,



de manera que el fet de mentir a la ciutadania arriba a nivells que no són
acceptables. A més a més, aquesta manera de fer no és legal. Acaba dient
que,  per  part  del  seu  grup  no  s’iniciarà  cap  acció  legal  però  el  que  si
demana és que es realitzi  un informe jurídic sobre aquest tema i que es
preguin  les  mesures  que s’hagin  de  prendre.  El  que no pot  ser  és  que
aquestes persones hagin pagat uns diners que no havien de pagar. 
Una altra qüestió, quan es faci l’informe jurídic voldria saber quina relació
contractual hi havia entre el bufet d’advocats i l’Ajuntament i les persones
que ho derivaven. 
El Sr. Alcalde respon que l’informe no va firmat per ell, que el que va firmat
és  la  derivació.  L’informe  va  firmat,  en  tot  cas,  per  la  Secretaria  de
l’Ajuntament i la persona que el fa. Afegeix que, de totes maneres, el que
explica  aquest  informe és  el  procediment  que es  va  seguir  en  totes  les
activitats que es van dur a terme i llegeix uns punts de l’informe en que fa
quedar ben clar que els ciutadans van ser degudament informats de les
possibilitats que tenien envers a la defensa dels seus interessos, ja que en
cap  cas  s’obliga  a  ningú  a  contractar  els  serveis  de  Arriaga  Asociados
informant-se que tenien també les alternatives del Col·legi d’advocats i el
Servei d’Orientació Jurídica. Continua dient que del seguiment de 412 casos
hi ha 116 expedients que no van continuar amb el procés perquè l’import
reclamat era inferior  a 1.000 €,  78 expedients es van quedar aturats en
reclamació  amistosa  degut  a  que  els  interessats  no  van  signar  segona
reclamació al Banc d’España, 39 casos van ser resols sense la necessitat de
passar  a  la  via  judicial  arribant  a  un  acord  amb  l’entitat  bancaria,  27
expedients van decidir acudir a la via judicial amb el seu advocat particular i
63 persones van optar pel bufet d’Arriaga Asociados, dels quals 2 es van
acollir  a  una  subvenció,  la  qual  era  tan  per  aquest  bufet  com  per  a
qualsevol altre que s’hagues acudit;  43 casos que es van iniciar al Servei
d’Assistència Jurídica Gratuïta es van derivar al Servei d’Orientació Jurídica i
la resta d’expedients, 46, van ser els mateixos interessats els que van seguir
amb el procés personalment i no se sap quina via de les proposades es va
seguir.
Acaba  dient  que això  és  el  que diu  l’informe,  de manera  que si  la  Sra.
Regidora creu que ha de reclamar alguna reclamació jurídica, que ho faci
però tenint en compte que des de l’Ajuntament es va contractar un servei i
aquesta persona va optar per unes vies i en tot cas, si aquesta persona va
fer  alguna  cosa  que  no  podia  fer  i  això  va  acabar  derivant  en  que
l’Ajuntament  tingués  una  mala  praxis,  l’errada  seria  haver  contractat  a
aquesta persona però en cap cas serà perquè s’hagi donat cap instrucció



sobre com dur a terme cada procediment per part de l’Ajuntament. Diu que
les intencions que té la regidora de fer-lo quedar malament volent insinuar
que ell ha donat instruccions sobre a qui s’ha d’anar són res més que això
perquè la realitat no és aquesta.
La regidora Sra. Isabel Ferre contesta que el Sr. Alcalde sap perfectament
que no està ben fet i que posa en qüestió és que durant molt de temps ell
ho sabia i ho va negar. I acaba dient que és per això que demana l’informe
jurídic i perquè vol que quedi patent que es van derivar casos a un bufet
privat i que el Sr. Alcalde ho sabia.
El Sr. Alcalde li diu que ell n’és coneixedor en el moment que la regidora ho
pregunta.
La regidora Sra. Isabel Ferré canvia de tema i continua el seu discurs dient
que des de la Comissió de noves tecnologies es va explicar que es devia
molts de diners al COPATE i que el dijous hi ha una Junta General, sent un
dels punts del dia aquest. Diu que, aquest problema, al principi, es devia a
que no es sabia qui havia de signar les factures per una mala interpretació,
com a resultat es deuen una gran quantitat de diners. És per això que la
regidora demana que es confirmi si el motiu és aquest i que s’informi sobre
la quantitat que deu l’Ajuntament d’Amposta a COPATE.
El Sr. Alcalde respon que la regidora està als dos llocs, i que pot preguntar al
COPATE que la qüestió està en el fet que per a firmar les factures els tecnics
el que volen es que hi hagi un informe del COPATE per part d’un tècnic,
conforme s’ha fet aquella feina. De manera que ara els tècnics funcionaris
de  l’Ajuntament  demanen  aquest  tràmit  al  COPATE  per  tal  de  tenir  un
control  real  i  que  es  puguin  signar  les  factures.  Continua  dient  que  la
quantia no la sap.
El Sr. Alcalde li dona la paraula al regidor Sr. Pau Cid, el qual diu que no ho
entén perquè a la Comissió es va explicar perfectament.
La regidora Sra. Isabel Ferré realitza una altra pregunta i  diu que fa uns
mesos es van publicar noms i cognoms d’unes persones que havien signat
convenis a la web de L’Ajuntament i  d’acord amb la Llei  de Protecció de
Dades s’ha de designar qui és el responsable. De manera que vol saber qui
és el responsable i quan se’l va nomenar com a tal. 
El  Sr.  Alcalde  diu  que no està  nomenat  però  es  va  comentar  que seria
Norbert.
La regidora diu que és una obligació que té l’Ajuntament d’acord amb el que
contempla la llei.
El Sr. Alcalde respon que és cert que fa uns mesos va haver aquest incident
però  que  es  va  corregir.  Continua  dient  que  de  totes  formes,  si  és



preceptiva l’existència d’aquest delegat, es demanar que des de Secretaria
es faci.
Per acabar amb aquest tema, la regidora diu que com a prec serviria que es
nomeni aquest delegat.
La  regidora  Sra.  Isabel  Ferré  diu  que  tenim  una  ordenança  per  la  qual
s’estableix que es realitzarà un recàrrec del 50% a la contribució dels pisos
que estan desocupats de forma permanent. És per això que pregunta si sap
quants  pisos  es  troben  en  aquesta  situació  i  si  s’està  aplicant  aquest
recàrrec.
El  Sr.  Alcalde  respon  que  creu  recordar  que  aquesta  ordenança  està
suspesa. 
La regidora continua dient diu que van presentar una moció de rebuig a
l’ocupació il·legal, en la qual es demanaven varies coses, una de les quals
era que es fes el cens i com que no se’ls ha informat, pregunta sobre quants
es  troben  en  aquesta  situació  i  si  s’ha  fet  alguna  cosa  de  les  que  es
demanava en aquella moció.
El Sr. Alcalde respon que el cens està fet perquè es una eina de treball i pot
dir  que  el  que  s’ha  fet  des  de  la  Policia  Local  i  Serveis  Socials  és  que
s’aconsegueixi la desocupació de molts de blocs i es van tapiant a mesura
que es van buidant, tot i això encara en queden però la percepció que es té
és  que  s’han  anat  tapiant  molts  de  pisos.  De  totes  formes  des  de
Governació es traslladaran dades més concretes.
Per últim, la regidora Sra. Isabel Ferré diu que respecte a la reunió amb la
consellera de Salut vol saber si creu que el fet que 3.500 usuaris de Sant
Jaume  que  deixen  de  venir  a  l’Hospital  d’Amposta,  afecta  a  la  ciutat
d’Amposta, ja que està clar que aquí es continua donant el servei però des
del grup municipal CiU es creu que si que afecta ja que aquesta gent ja no
ve  a  les  farmàcies  d’Amposta  ni  a  fer-se  les  ulleres  aquí,  entre  d’altres
exemples. És per això que vol saber si creu que afecta o no el que fet que
aquests usuaris ja no vinguin a Amposta.
El Sr. Alcalde diu que quan va preguntar a la persona que quina afectació
podia tenir i li van dir que cap era per això que la regidora està qüestionant
ara, ja que la gent continua venint aquí perquè a Deltebre van saturats. 

I no havent-hi cap altre assumpte de que tractar el Sr. President dóna per
acabada la sessió, essent les vint-i-dos hores i cinquanta-quatre minuts, i de
tot el que s’ha tractat es formula la present acta de la que, com a Secretària,
certifico.



L’ALCALDE,                      LA SECRETÀRIA,


